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Organ al Ministerului Agriculturii și al Comitetului Central 
al Uniunii Sindicatelor din întreprinderile și instituțiile agricole

Noi, inginerii agronomi, zootehnicieni, mecanizatori. medici veterinari din Ministerul Agriculturii, alte ministere și instituții centrale și de invățămint superior din Capitală răspundem cu tot entuziasmul la chemarea partidului de a lucra nemijlocit în agricultură, acolo unde se hotărăște soarta recoltei. Ne dăm seama că locul nostru este pe ogoare, alături de harnica noastră țărănime colectivistă.Sintem hotărîți să nu precupețim nici un efort, să punem toate cunoștințele și priceperea noastră în slujba întăririi economico-organizatorice a gospodăriilor agricole colective, contribuind astfel la îndeplinirea sarcinilor trasate de cel de-al III-lea Congres al Partidului Muncitoresc Komîn. Nu există mulțumire mai mare pentru un specialist în agricultură

decît aceea de a vedea cum cunoștințele sale, dobîn- dite in anii de studii, ajută pe colectiviști să smulgă pămintului roade tot mai bogate.Chemăm pe toți specialiștii agricoli din întreaga țară care nu lucrează direct în producție, să meargă alături de noi, astfel ca prin eforturi comune să contribuim la creșterea necontenită a producției agricole. Pentru fiecare dintre noi să fie un titlu de mîn- drie ca gospodăria colectivă în care va lucra să devină fruntașă, să obțină mari producții de cereale, carne, lapte, legume șl fructe.Ne angajăm să muncim cu toată dragostea și sîrr guința pentru continua înflorire a agriculturii noastre socialiste.Trăiască Partidul Muncitoresc Romîn 1
Să folosim din plin

timpul prielnic lucrului în cîmp!
.................................................................

„Vom munci in gospodăriile colective 
pentru înflorirea agriculturii socialiste"

Munca bine organizată dă rezultate I

in raionul Zimnicea s-a terminat
semănatul culturilor din epoca Idin raionul temeinic ca,,Harnicii colectiviști Zimnicea. s-au pregătit să execute toate lucrările agricole din primăvară în termen cît mai scurt și de bună calitate. Ca urinare a bunei organizări a muncii, gospodăriile colective din acest raion au terminat semănatul culturilor din epoca I.în legătură cu aceasta ne-am a- dresat tov. ing. GH. CALAPOD, vicepreședinte al statului popular raional, rugîndu-1 să ne vorbească despre această frumoasă realizare.

★însuflețiți de Chemarea Consfătuirii pe țară a țăranilor colectiviști, membrii celor 33 de gospodării agricole colective din raionul nostru s-au hotărît ca în acest an să obțină recolte superioare celor din anul trecut. Venitul realizat în urma valorificării produselor va determina creșterea considerabilă a avutului obștesc și, pe această bază, va contribui la creșterea muncă.Pentru a face față materice neobișnuite acestui an, am căutat ca în toate gospodăriile munca să fie organizată în așa fel Ca să nu se piardă nici o oră bună de lucru în cîmp. Pentru aceasta sarcinile din planul de producție au fost defalcate din timp pe brigăzi, echipe și chiar pe colectiviști, urmărindu-se. ca fiecare om să-și cunoască precis atribuțiile în această importantă campanie. Semințele au fost procurate din timp în totalitate, iar atelajele gospodăriilor și mașinile S.M.T.-ului pregătite cu multă grijă așteptau semnalul de începere a lucrului. De îndată ce timpul a permis, am por- .nit cu toate forțele la pregătirea terenului și executarea însămînțării, lucrînd în mod diferențiat pentru fie-

valorii zilei-condițiilor Clicile primăverii

care cultură, în funcție de specificul terenului și al culturii.Drept urmare, am reușit să semănăm peste 1.000 ha cu mazăre, 900 ha cu borceag, 1.000 ha cu sfeclă de zahăr, 3.000 ha cu floarea-soarelui, precum și întreaga suprafață planificată a fi semănată cu lucernă, ovăz, sfeclă de zahăr pentru furaj. Nu a fost neglijată nici munca în grădinile de legume. Suprafața de ogoare de toamnă grăpate este de 32.800 ha, lucrarea executîndu-se concomitent cu semănatul ; pentru aceasta am folosit atît atelajele gospodăriilor, cît și mașinile S.M.T.-Fruntașe în munca de însămînțări sînt gospodăriile agricole colective „9 Mai” din comuna Găuri- ciu, „7 Noiembrie" — Viișoaia, „Drum spre socialism" — Suhaia, „V. I. Lenin“ — Cervenia, „Octombrie Roșu", „Nicolae Bălcescu" și „Scînteia" din comuna Piatra și altele.Rolul principal în realizarea acestor succese l-a avut munca politică desfășurată sub îndrumarea organizațiilor de bază P.M.R. din gospodării. Comitetul raional Zimnicea al P.M.R., a îndrumat în permanență întreaga activitate a tuturor lucrătorilor din agricultura raionului, pentru a realiza sarcinile de plan.Un prețios ajutor în executarea la timp a lucrărilor au primit colectiviștii din partea S.M.T.-ului Ulmule), ai cărui mecanizatori, toți membri colectiviști, nu au precupețit nici un efort ca să execute numai lucrări de bună calitateîn continuare vom depune toate eforturile, pentru a asigura efectuarea în timpul optim a semănatului porumbului, pentru a realiza producțiile mari ale căror baze frumoase au fost puse cu atîta sîrgu- iriță.

în aceste zile pe ogoarele gospodăriei colective din ..Poarta Albă", regiunea Dobrogea. lucrările agricole de primăvară se desfășoară intens. In fotografie: cu ajutorul mecanizatorilor de la S_M.T. Castelu se pregătește terenul pentru însămință- rile de primăvară.

în raza de activitate a S. M. T.-ului Făurel

Se lucrează cu toate forțele

Sa intensificăm ritmul lucrărilor 
agricole în gospodăriile de statGospodăriile agricole de stat folosesc fiecare zi bună de muncă pentru însămînțarea culturilor de? primăvară. 'Astfel, în regiunea Galați au fost grăpate în ultimele zile peste 60.000 de ha arături de toam- ffiă și s-au însămînțat aproape 20.000 de tu/cu ovăz și borceag. în regiunea Ploiești, G.A.S.-urile au grăpat peste 6.000 de ha și au însămînțat cu mazăre și plante furajere circa 2.000 de ha, pe parcele care erau mai zvîntateLucrările de primăvară sînt mult rămase în urmă în gospodăriile de stat din Trustul Regional Gostat București. Pînă în seara zi-

lei de 3 aprilie, nu se grăpaseră decît circa 24.000 de ha, adică 21 la sută din suprafața prevăzută în plan, se însămînțase doar 36 la sută din suprafața destinată culturii ma- zărei și 26 la sută din suprafața prevăzută a fi cultivată cu ovăz.Timpul avansat impune grăbirea ritmului de însămînțări la culturile din prima epocă, cum sînt mazărea, ovăzul și celelalte culturi furajere. De aceea este necesar să nu se aștepte nici o clipă, să se controleze zilnic fiecare parcelă, folo- sindu-se timpul prielnic pentru a executa însămînțatul culturilor în cel mai scurt timp.

Pe directorul S.M.T.-ului Făurei, 
regiunea Galați, tov. Ștefan Luca, 
l-am găsit în birou vorbind la tele
fon cu unul din șefii de brigadă.

— Cînd începeți semănatul Bues- 
cule ? Zici că de mîine se poate in
tra pe teren ? Dați-i zor cu toate 
forțele, însă nu uitați de calitatea 
lucrărilor. Mîine trec și pe la voi.

Intorcîndu-se spre mine, mi-a 
spits cu necaz în glas:

— Furtuna și ploaia putemică de 
duminică seara ne-au încurcat mult 
lucrurile. După cum mi-au confir
mat telefonic și alți șefi de brigadă 
abia de mîine o să putem. începe 
lucrările întrerupte de zăpada și 
ploile din ultima vreme. Și unde 
mai pui că în luna aprilie o să tre
buiască să executăm un volum de 
lucrări care în anii trecuți erau e- 
șalonate în aproape 2 luni jumă
tate. Situația specifică primăverii 
mult întîrziate din acest an ne-a 
pus în față sarcini sporite. Noi însă 
am luat măsuri să executăm toate 
lucrările repede și bine.

Intr-adevăr, din discuția purtată 
cu directorul stațiunii am aflat că 
mecanizatorii de aici sînt temeinic 
pregătiți pentru a face față cu suc
ces muncilor din actuala perioadă, 
în acest scop mașinile, bine repa
rate, au fost trimise din vreme la 
sediile gospodăriilor colective de
servite. Colectiviștii-minuitori de a- 
gregate, instruiți în S.M.T., au fost 
alături de mecanizatori verificîndAtenție întreținerii culturilor de toamnăExperiența îndelungată a fruntașilor din agricultură arată că îngrijirea atentă a semănăturilor de toamnă este una din principalele măsuri cerute de obținerea unor producții ridicate la hectar.Tinînd seama de condițiile specifice acestei primăveri, este necesar să luăm, acolo unde se simte nevoie, măsuri pentru scurgerea a- pelor care stagnează pe semănături, pentru a evita înăbușirea plantelor. Această lucrare se poate face nu numai manual ci și prin trasarea unor canale sau brazde cu ajutorul plugului purtat pentru canale (P.P.C.), a plugului purtat obișnuit echipat cu o singură trupiță, sau a unui plug cu tracțiune ani mală.în unele regiuni unde grîul a fost semănat mai la suprafață sau datorită înghețului și dezghețului repetat apare pericolul de „descălțare" a plantelor, este recomanda bil ca, de îndată ce terenul permite, să se lucreze cu tăvălugul pentru a se restabili contactul între rădăcini și sol. Se pot folosi atît

clnilor — contribuie la spargerea crustei.îndeosebi în regiunile bintuite de vînturl uscate trebuie luate măsuri pentru preîntîmpinarea formării crustei sau distrugerea acesteia. Rezultatele obținute în producție de gospodăriile agricole de stat și colective fruntașe și de stațiunile In-
Pe temele zilei

stitutului de cercetări agricole a- rată că prin preîntîmpinarea for mării crustei sau spargerea acesteia producția griului de toamnă poate fi sporită cu 8-20 la sută.Spargerea crustei poate fi făcută cu sapa rotativă SR-4,5, în agregat cu tractorul UTOS-26 (27). Utilizarea ei se va face în mod diferit, în funcție de starea culturii res pectîve. Astfel, la păioasele de __  _____ - toamnă ieșite mai firave din iarnă tăvălugul Vneted cu trei secțiuni de se lucrează cu ghiarele orientate cu tip 3-TN-l,4, cît și tăvălugul inelar "----- 5-------- 1 r-*x J-3TI5.3. La această lucrare nu se recomandă utilizarea balastului pentru mărirea greutății tăvălugului. Tăvălugul neted se va întrebuința mai ales pe parcelele cu o umiditate mai mare, unde tăvălugul inelar se înfundă, utilizînd. corect răzuitoarele prevăzute la cilindrii tasatori, pentru a nu se lipi pămînt pe mantaua lor, deoarece astfel se mărește pericolul de vătămare a plantelor. Tăvălugul inelar este indicat mal ales pe parcelele bine zvîntate deoarece nu se înfundă și care — pe lingă efWttul de tasare a solului în jurul rădă-

la cultura porumbului unde se lucrează cu 8-13 km/oră. La viteze de lucru mai mari sau atunci cînd plantele au crescut, rămînînd cate și nemaiputîndu-se ridica pe urmele tractorului, gradul vătămare crește și deci nu se poate utiliza sapa rotativă.In cazul cînd semănăturile toamnă sînt bine înfrățite și înrădăcinate în sol, spargerea crustei se poate face și cu ajutorul grapei cu colți reglabili 6-GCR-l,7 cu 6 sau 4 cîmpuri, avînd colții reglați la 27—45 grade.Lucrările cu sapa rotativă sau cu grapa în scopul distrugerii crustei se execută ori de cite ori este nevoie ; ele trebuie însă oprite în mo mentul cînd cultura respectivă a- coperă bine suprafața solului.Pentru a se putea executa la timp lucrările de îngrijire a semănăturilor de toamnă, este necesar ca mașinile și tractoarele să fie într-o cît mai bună stare tehnică.Folosind agregate bine întreținute și utilizînd rațional viteza de deplasare a tractorului, se pot obține productivități de 11-15 ha pe schimb la lucrările cu tăvălugul neted, 21—26 ha/schimb cu tăvălugul

cul- de de malde

ciocul curbat spre înapoi, față de sensul de rotire al discului, pentru a înțepa crusta, fără a se disloca . inelar, 30-35 ha/schimb cu sapa ro- plantele. La culturile bine înrădăcinate și înfrățite se lucrează invers, cu ghiarele orientate spre înainte. în general, nu se va aplica lucrarea cu sapa rotativă înainte ca griul să aibă 3-4 frunze adevărate pentru a nu se vătăma plantele. Viteza de deplasare va fi mai mică la culturile firave și cu înălțimea mică și mai mare la cele bine dezvoltate (pînă la o înălțime a plantelor de 12-15 cm). Viteza recomandabilă este de 5-8 km/oră, spre deosebire de utilizarea sapei rotative

tativă și 40-45 ha/schimb cu agregatul de 6 cîmpuri de grape cu colți reglabili. Datorită productivității ridicate a muncii cu aceste agregate, este posibil ca în condițiile unei bune organizări a lucrărilor de întreținere a culturilor, a- cestea să fie terminate într-un timp cît mai scurt-, în cadrul perioadei agrotehnice optime.ing. EMIL MICLEA și ing. ION SULEA I.C.M.A.

cu amănunțime fiecare mașină în 
parte, pentru ca o dată începute, 
lucrările să se execute din plin, cu 
toate forțele.

într-un timp scurt, S.M.T.-ul tre
buie să execute un volum mare de 
lucrări. Astfel, contractele încheia
te cu gospodăriile agricole colective 
prevăd executarea de lucrări de dis
cuit pe 8.722 de ha, grăpat semănă
turi și ogoare de toamnă pe 30.394 
de ha, semănat păioase pe 2.290 de 
ha, floarea-soarelui pe 1300, po
rumb — 6.597 ha etc. Pentru a face 
față sarcinilor ce-i revin, unitatea 
a fost dotată anul acesta cu noi 
tractoare, numărul acestora ajun- 
gînd la 108. Au fost luate măsuri, 
potrivit planului de măsuri tehni- 
co-organizatorice întocmit de cu
rmă, ca să se lucreze cu cea mai 
mare parte din aceste tractoare în 
două schimburi. Noaptea se vor e- 
xecuta îndeosebi lucrări de grăpat 
și discuit, iar ziua se va semăna.

...A doua zi am plecat împreună 
cu directorul stațiunii și cu organi
zatorul de partid, tov. Ion Spînu, 
pe teren la brigăzi. Terenul încă 
moale pe alocuri, nu a permis ca 
peste tot să se poată începe din 
plin lucrul cu mijloacele mecani
zate. Totuși mecanizatorii împreu
nă cu colectiviștii au verificat tarla 
cu tarla și au intrat în brazdă a- 
colo unde solul se zvîntase mai 
repede.

Iată-ne în comuna C. A. Rosetti. 
împreună cu președintele sfatului 
popular comunal, tov. Constantin 
Popa, am pornit spre tarlalele unde 
lucrau tractoriștii. Pe șeful brigăzii 
de tractoare de aici, candidatul de 
partid Vasile Gh. Movileanu, l-am 
găsit reglînd unghiul de înclinație 
al unui polidisc.

Am urmărit calitatea lucrărilor 
făcute de acești harnici tractoriști. 
Pămîntul „înflorit" era bine lucrat 
iar semănatul în terenul afinat 
de polidisc se execută în bune 
— j:-:: Sămînța era îngropa- 

prescrisă; în 
grapa cu lanț

condiții.
tă la adîncimea
urma semănătorii „ ~
lăsa pămîntul neted ca în palmă. 
Tractoristul Ștefan Ciupic și mî- 

| nuitorii Nicolae Alexandru și Șer- 
\ ban Staicu erau hotărîți să realizeze

In schimbul lor cel puțin 13—14 ha. 
în altă parte, pe cele 200 de ha re
partizate a se obține cîte 5.000 kg 
porumb boabe la ha în cultură ne
irigată, tractoristul Vasile V. Movi- 
leanu lucra cu grapa cu colți regla
bili la boronitul ogoarelor de 

' toamnă.
I Pe o tarla învecinată l-am găsit 

pe noul agronom al gospodăriei co
lective de aici, tov. ing. Petrache 
Banu.

— Pentru a executa lucrările din 
actuala campanie la timp și bine, 
ne-a spus dînsul, noi am hotărît ca 

I pe lingă mijloacele mecanizate să 
folosim din plin și atelajele proprii.

* — Sînteți de mult în gjspodărie ?
— De foarte puțină vreme. Am 

fost bine primit în rindul colecti
viștilor de aici și sînt hotărît să pun 
umărul cu toată nădejdea la treabă.

...Pe înserate ne întoarcem de pe 
teren. Vizitasem și alte gospodării 
colective. Însămînțarea mazărei și 

comuneleorzului începuse .și în
Strîmbu și Vizireni. Și e sigur că 
la apariția acestor rînduri lucrul în 
cîmp în cele 12 gospodării colective 
din raza de activitate a S.M.T.-ului 
Făurei este mult intensificat.ION LEȘEANU

Pe ogoarele fără haturi, acolo i unde se hotărăște soarta recoltei, se . află și trebuie să se afle in primele • rînduri și specialistul din agricul- I tură, chemat să-și pună toată pri- i ceperea și pasiunea în slujba în- i floririi agriculturii socialiste.Acestei nobile chemări au înțeles i să-i răspundă și sutele de ingineri agronomi, zootehnicieni, mecaniza- ’ tori, medici veterinari, care in momentul de față lucrează la Ministerul Agriculturii și la alte ministere, instituții centrale și de invățămint superior din Capitală.Adunați luni după-amiază, in aula universității bucurieștene, ei și-au manifestat cu deosebită însuflețire hotărirea de a lucra nemijlocit în gospodăriile colective, de a le ajuta în întărirea lor economico-organiza- torică. în executarea lucrărilor de j primăvară la un înalt nivel calitativ.La adunare au luat parte tova- I rășii Nicolae Ceaușescu. membru al ' Biroului Politic al C.C. al P.M.R., secretar al C.C. al P.M.R.. Alexan- I dru Moghioroș, membru al Biroului | Politic al C.C. al P.M.R.. vicepreședinte al Consiliului de Miniștri, i Ion Cozma, ministrul Agriculturii.Adunarea a fost deschisă de tov. Florian Dănălache, membru al C.C. al P.M.R., prim-secretar al Comitetului orășenesc București al P.M.R.Intîmpinat cu puternice aplauze a luat cuvintul tovarășul Nicolae Ceaușescu.încheierea colectivizării agriculturii — a spus printre altele vorbitorul — creează condiții minunate pentru ca sarcinile puse de Congresul al III-lea al partidului nostru privind creșterea producției agricole, vegetale și animale, să fie îndeplinite. în. cei aproape doi ani care au trecut de la Congres, noi am obținut rezultate de seamă în creșterea producției agricole. Anul trecut, cu toate condițiile nefavorabile din unele regiuni, gospodăriile colective au realizat în medie pe țară la grîu 1.400 kg și la porumb peste 2.000 kg la hectar, ceea ce arată ce mari posibilități există în gospodăriile colective pentru îndeplinirea sarcinilor trasate de partid. în ultimii ani, în condițiile desfășurării pe front larg a procesului de colectivizare a agricultu-

Ad una rea specialiștilor 
în agricultură 
din Capitală

rii, a crescut de asemenea numărul a- nimalelor — al bovinelor, ca și al oilor. porcilor, ceea ce dovedește că și în sectorul zootehnic există toate posibilitățile ca sarcinile puse de partid să fie realizate cu succes. Rezultatele obținute de gospodăriile noastre colective arată că partidul nostru. guvernul, au acordat în permanență o atenție deosebită creșterii continue a producției agricole.Vorbitorul a subliniat în continuare ajutorul prețios pe care l-au dat gospodăriilor colective miile de ingineri agronomi și zootehnicieni, aportul lor de seamă la obținerea succeselor de pînă acum în creșterea producției agricole. De asemenea, lucrătorii din institutele de cercetări agricole au obținut în ultimii ani rezultate însemnate și au ajutat în mod deosebit gospodăriile colective în activitatea lor. Acum, prin terminarea colectivizării agriculturii s-au creat condiții noi. Conducerea agriculturii socialiste, îndrumarea gospodăriilor colective mari, cu 1000- 1500. 2000 și unele chiar cu 3000 și pest® 3000 hectare, cer prezența nemijlocită a inginerului agronom, a zootehmcianului, a medicului veterinar în gospodăria colectivă. Numai îndrumarea prin circulari sau mergînd din cînd în cînd în gospodăriile colective nu e suficientă. Pentru introducerea în a- gricultură a metodelor celor mai a- vansate ale științei agricole, este nevoie ca inginerul agronom să fie în gospodăria colectivă, la fața locului, acolo unde se hotărăște soarta producției, acolo unde putem obține grîu mai mult, porumb mai mult, unde putem crește animale mai multe, cu productivitate mai mare. Succesele acelor gospodării colective în care au lucrat nemijlocit specialiști arată cît de necesar este ca fiecare gospodărie colectivă să aibă în mijlocul ei cel puțin tin inginer ' agronom.De aceea, conducerea partidului,

analizînd sarcinile care ne stau în față, posibilitățile pe care le avem, numărul de cadre — ingineri, zootehnicieni, medici veterinari, mecanizatori — a stabilit că e necesar să fie luate o serie de măsuri pentru îmbunătățirea conducerii și îndrumării agriculturii socialiste. Mulți dintre dv. veți participa la dezbaterea a- cestor măsuri, pentru a vă spune părerea asupra lor, asupra felului cum vor fi aplicate. Pînă atunci, considerăm necesar ca încă în campania de primăvară, să asigurăm prezența în fiecare gospodărie colectivă a unui inginer agronom care în săptămînile imediat următoare să lucreze nemijlocit acolo. De la centrele de regiuni, marea majoritate a inginerilor și zootehnicieni- lor au și sosit în gospodăriile colective. Forțele existente în regiuni nu acoperă însă necesitățile. De aceea, ne-am gîndit să facem apel la inginerii agronomi, zootehnicienii, medicii veterinari din organele centrale și, desigur, în primul rînd de la Ministerul Agriculturii și întreprinderile' sau instituțiile subordonate lui. Ce este mai frumos pentru cei care ani de zile au învățat cum să smulgă pămîntului roade mai mari — a' spus în continuare vorbitorul — decît să pună în valoare ceea ce au. învățat? Se poate oare mîndri un inginer agronom că s-a ocupat numai cu întocmirea de circulari și referate ? Care țăran îl va lăuda pentru aceste referate ? Dar oricare inginer agronom, dacă va ajuta să se obțină cu 100—200 kg măi mult la, hectar, va merita dragostea și re-, cunoștința țărănimii colectiviste, a partidului și a guvernului — și la' aceasta vă chemăm, tovarăși! ,Unii ar putea să spună : „Da, dar vedeți că la țară trebuie să maium- bli prin noroi"... Da, e adevărat. E noroi la țară, dar noi considerăm că cei care au hotărît să învețe agronomia, au știut de la început. că vor merge la sate să ajute la creșterea producției. Locul inginerillui agronom este în gospodăria colectivă, alături de minunata noastră țărănime colectivistă care muncește pentru a realiza sarcina pusă de
.(Contimiar'e;în\~pag. 2-a)

In întîmpinarea sesiunii extraordinare
a Marii Adunări Naționale

„Mulțumim din inimă 
partidului"

în multe comune din raionul Pi
tești ca cele din Albota, Geamăna, 
Oarja etc. în însuflețite adunări co
lectiviștii au hotărît ca președinții 
gospodăriilor lor colective să-i re
prezinte ca invitați la sesiunea ex
traordinară a Marii Adunări Națio
nale. O astfel de adunare a avut loc și în comuna Golești. După ce au 

' hotărît ca Vasile Niță, președintele 
gospodăriei colective, să ia parte la I sesiunea extraordinară a Marii Adu
nări Naționale, mulți colectiviști au 
luat cuvîntul. Ei au arătat că în 
cinstea sesiunii vor munci cu și mai 
mare avînt pentru a întîmpina cum 
se cuvine acest mare eveniment.

— Organizația de bază a P.M.R. 
din gospodăria noastră, a spus în 
cuvîntul său tov. Maria Preda, se
cretar al organizației de partid, îi va 
mobiliza pe toți comuniștii din gos
podărie pentru a fi exemplu în toate 
muncile și mai cu seamă acum în 
campania agricolă de primăvară. 
Pentru noi, toți colectiviștii din Go
lești, a spus în continuare tov. Ma
ria Preda, e o mare cinste că pre
ședintele nostru va participa ca in
vitat la Marele sfat al țării. Noi îi 
adresăm rugămintea ca acolo la se
siune să spună că toți colectiviștii 
din Golești mulțumesc partidului 
pentru drumul luminos, cel al gos
podăriei colective, pe care ne-a în
drumat să pășim, drum care ne face 
viața tot mai îmbelșugată.

Printre cei care au mai luat cu
vîntul s-au numărat și Ecaterina 
Ene, Ion Radu, Vasilica Tudor, Fi- 
lofteia Galu și alții. Iată ce-a spus 
cu acest prilej și Ion Radu, briga
dier de cîmp:

— în momentul de față cele mai 
importante sarcini care ne stau în 
față sînt muncile agricole de primă
vară. Brigada mea se angajează ca 
în cinstea sesiunii extraordinare a 
Marii Adunări Naționale să termine 
pînă la data de 12 aprilie toate 
muncile din epoca I, iar lucrările să 
fie de bună calitate.

Acestei chemări i-au răspuns toți 
colectiviștii. în zilele următoare pe 
tarlalele gospodăriei, în răsadnițe, la 
însămînțat de ovăz, la plantat de 
cartofi, colectiviștii lucrau de zor.GH. B.

APROBARE UNANIMAPeste 400 de colectiviști din Stupini, regiunea Brașov, s-au adunat zilele trecute în sala căminului cultural pentru a desemna pe invitatul lor la lucrările sesiunii extraordinare a Marii Adunări Naționale din 27 aprilie 1962.Adunarea a prilejuit o scurtă trecere in revistă a succeselor pe care gospodăria agricolă colectivă „I V. Miciurin" le-a dobîndit în decursul anilor. Producția de grîu a fost anul trecut în medie la hectar de 2.800 kg., cea de sfeclă de zahăr de aproape 20.000. Prin valorificarea de produse pe bază de contract, gospodăria a realizat anul trecut venituri bănești /nari. Valoarea unei zile-muncă a

fost in 1961 de aproape 42 de lei.Acestea, și multe altele, au fost succesele care au convins în primele luni ale acestui an pe toți țăranii din Stu- pini să intre în gospodăria colectivă.Fiind situată în apropierea Brașovului, gospodăria și-a propus să dezvolte mult legumicultura șl creșterea animalelor de producție. Astfel, față de 14 ha. cit a fost grădina de legume anul trecut, ea se va întinde în acest an pe 123 de ha. Numai din legumicultura gospodăria va realiza un venit bănesc de peste 1.250.900 de lei. Vot spori mult e- fectivele de animale și producțiile acestora. In total, gospodăria și-a propus să obțină în a-

cest an, din valorificarea' 
produselor vegetale și a-r nimale, un venit bănesc- de 6.080.000 de lei,revs-' nind în medie la suta de hectare un venit bănesc^ de aproape 400.000 de lei.Baza acestor succese a și fost pusă. Se desfășoară cu intensitate lucrările de pregătire a' solului,. munca în zootehnie și. la grădina de- legume.Despre munca avinta— tă a colectiviștilor pentru traducerea în viață a sarcinilor ce se desprind din planul de pro-- ducție, va vorbi pârtiei-' panțilbr la sesiunea ex-' traordinară a Marii A- dunărl Naționale dele-., gatul colectiviștilor din' Stupini - tov. Taflan Ion, președintele gospodăriei colective de aici.

După adunarea generală, președintele gospodăriei colective din Stupini, regiunea Brașov, tovarășul I. Taflan (primul din dreapta) stînd devorbă cu un grup de colectiviști.



„Vom munci in gospodăriile colective 
pentru înflorirea agriculturii socialiste"

(Urmare din pag. 2-a)partid de a crea un belșug de produse agroalimentare.Tovarășul N. Ceaușescu s-a referit în continuare la preocuparea conducerii partidului și a guvernului de a se crea condițiile materiale corespunzătoare pentru specialiștii care vor lucra în gospodăriile colective, îneît aceștia să poată munci fără grijă, copiii lor să aibă asigurate posibilități de: învățătură etc.Mulți dintre dv. ați participat în perioada de terminare a colectivizării la organizarea muncii în gospodăriile colective, la pregătirile pentru campania de însămînțări. Multora vă sint familiare problemele pe care le ridică activitatea în aceste unități. Mai sînt unii dintre dv. care nu au fost în perioada aceasta la sate. Considerăm însă că pentru dv. nu sînt probleme necunoscute și ușor veți reuși să stabiliți ce este de făcut și să continuați munca începută de tovarășii care au fost înaintea dv., pentru că în toate gospodăriile colective s-au întocmit planurile de producție ou participarea nemijlocită a unor ingineri agronomi. Dv. trebuie să ajutați înainte de toate la organizarea însămînțărilor, a muncilor de primăvară, care sînt hotărîtoare pentru ca să avem o recoltă bună.Conducerea partidului, primul său secretar, tovarășul Gh. Gheorghiu- Dej — a spus în încheiere vorbitorul — își exprimă convingerea că inginerii agronomi, cienii, medicii veterinari, zatorii, vor munci în îneît să merite încrederea care partidul, guvernul, poporul muncitor și-o pun în ei, vor contribui ca în anul acesta, primul an după terminarea colectivizării, să avem o recoltă îmbelșugată.
★Au luat apoi cuvîntul numeroși specialiști care și-au exprimat hotă- rîrea de a pleca în gospodăriile colective pentru a desfășura o activitate rodnică, alături țărănime colectivistă.O bucată de vreme lucrat pe ogoare — a . _Șomăcescu de la sfatul popular al Capitalei.' Răspunzînd chemării partidului, voi merge cu toată dragostea într-o gospodărie colectivă. Consider că și colegii mei vor răspunde cu aceeași însuflețire acestei chemări.Colectivizarea agriculturii pune în fața cadrelor de ingineri agronomi, zootehnicieni și medici veterinari sarcini deosebit de importante — a spus în cuvîntul său ing. Gh. Marin de la întreprinderea horticolă „1 Mai" a sfatului popular al Capitalei. Din gospodăriile mici, individuale, în care nu se putea lucra mecanizat și nu se aplicau regulile unei agrotehnici superioare, s-au format astăzi gospodării mari în care se pot aplica toate cuceririle științei $i tehnicii în acest domeniu. In gospodăria unde voi pleca voi munci cu toate forțele, pentru a a- juta pe colectiviști în lupta -pentru sporirea recoltei.Referindu-se la sarcinile de mare Cinste și răspundere care, revin spe-, cialiștilor din agricultură,- o dată cu încheierea procesului de colectivizare, ing. Șt. Dinu de la Ministerul Agriculturii a spus: Ca inginer agronom mi-ăm dat seama că locul meu este acolo unde se hotărăște soarta producției și de aceea am cerut să -fiu trimis să muncesc în- tr-o gospodărie colectivă.La tribună a urcat apoi ing. Maria Iamandi, de la întreprinderea „FructexpOrt". Cred că majoritatea celor care se află în sală — a spus ea — au mers în această primăvară în mijlocul colectiviștilor pentru a ajuta la întărirea economico-organi- zatorică a gospodăriilor, ne-am dat seama cît de este acolo, la locul de producție, prezența noastră, a inginerilor.Urmind la cuvînt, ing. Ion Tablan, de la Institutul de cercetări chimice al Ministerului Industriei Petrolului și- Chimiei, a arătat că, împreună cu o serie de chimiști, a realizat felurite sortimente de îngrășăminte necesare sporirii producției la hectar. îmi dau însă seama — a spus el — tă ntri, Specialiștii în agricultură, sîntem mai de folos daeă vom lucra nemijlocit acolo unde se obțin re- ; căitele. Răspund din toată inima1 chemării partidului.Ca și dv. toți — a spus ing. Ștefan Gavriloiu, de la Ministerul Metalurgiei și Construcțiilor de Mașini am foșt acum mai bine de o lună tn regiunea Suceava unde am sprijinit activitatea de început a unei gospodării nou înființate. La fața locului mi-am dat seama mai bine cît de necesari sînt inginerii agronomi gospodăriilor colective. Iată de ce eu și șlți colegi ai mei am hotărît să plecăm în mijlocul colectiviștilor, să-i ajutăm direct, în așa fel, îneît să putem spune cu satisfacție că în recoltele tot mai bogate pe care le vor dbține este și o parte din munca noastră.■ în cuvîntul Său, ing. Ion Popescu, de la Ministerul Agriculturii, a arătat: Sîntem hotărîți șă mergem în gospodăriile colective și să le Sprijinim astfel îneît din primul an după încheierea colectivizării agriculturii, producția agricolă să spo-A luat apoi cuvîntul ing- Doina Roman de la catedra de științe agricole a institutului pedagogie de 3 ani, în acest moment de o deosebită însemnătate pentru agricultura noastră — a spus vorbitoarea — vreau să particip activ ia consolidarea economică a gospodăriilor colective, contribuind prin aceasta la îmbinarea mai ștrînsă a pregătirii teoretice cu activitatea practică.Fac parte din generația inginerilor agronomi care au absolvit facultatea în anii regimului democrat- pooular și sînt conștient că, dacă n-âr fi fost regimul nostru, n-aș fi putut să devin inginer agronom, a spus ing. Liviu Moldovan de la Ministerul Agriculturii. Menirea noastră este, de a munci pe ogoare, de a Sprijini gospodăriile colective In obținerea de producții mari la hectar, contribuind astfel la continua

zootehni- mecani- așa fel Pe

de harnicanu am mai spus ing. C.

Cu toții 
necesară

creștere a nivelului de trai al oamenilor muncii.Luînd în continuare cuvîntul, ing. Ion Berceanu, de la Ministerul A- griculturii, și-a exprimat bucuria că va avea prilejul să lucreze într-o gospodărie colectivă.Consfătuirea pe țară a țăranilor colectiviști a adresat un apel călduros inginerilor agronomi de a pleca să lucreze în gospodării colective, de a fi în fruntea luptei pentru obținerea unor recolte tot mai mari — a arătat ing. Emil Lemnarii, de la Ministerul Agriculturii. Exprimîndu-mi hotărîrea de a pleca să lucrez în agricultură, ca inginer hortiviticol, sînt convins că voi putea să aplic mai bine în practică cunoștințele dobîndite în anii de facultate, să aduc o contribuție mai* mare la creșterea producției de legume și fructe.Faptul că mergem să traducem în viață ceea ce am învățat, să participăm direct la procesul producției agricole, bucură pe fiecare dintre agronomii care se află aici — a spus ing. Haralamb Popescu, de la întreprinderea horticolă „1 Mai“. Chemarea ca fiecare agronom să-și arate vrednicia, lucrînd nemijlocit în gospodăriile colective, ne îndeamnă pe fiecare dintre noi să trecem direct în prima linie, pe frontul pîinii, al cărnii și al laptelui, al fructelor și al legumelor, să contribuim astfel nemijlocit la creșterea bunăstării poporului.A urcat apoi la tribună ing. Ioan Teodoresca, de la AGROSEM. M-am hotărît să lucrez într-o gospodărie colectivă ca specialist în le- gumicultură — a spus el. Aș dori să lucrez într-o regiune unde legumicultura este mai puțin dezvoltată și mă angajez să muncesc în așa fel îneît gospodăria unde voi fi repartizat să devină fruntașă.Medicul veterinar H. Răducă- nescu, de la Facultatea de medicină veterinară a arătat contribuția pe care trebuie s-o aducă medicii veterinari la combaterea bolilor in- fecto-contagioase, parazitare, de nutriție. El s-a angajat să muncească pentru sporirea producției animale în gospodăria unde va fi repartizat.în cuvîntul său, ing. Aretina Teodoriu, de la Agroexport, a spus: Ca inginer agronom doresc să lucrez nemijlocit în agricultură și sînt hotărîtă să nu precupețesc nici un efort pentru traducerea în viață a politicii partidului și guvernului de dezvoltare continuă a agriculturii noastre.Referindu-se la munca desfășurată în urmă cu o lună la o gospodărie colectivă tînără, ing Zaharia Columb, de la Ministerul Industriei Alimentare, a spus printre altele : Temerea mea că lipsa de experiență practică îmi va crea greutăți a dispărut de îndată ce m-am întflnit cu colectiviștii care m-au înconjurat cu dragoste, m-au sprijinit în muncă. Am fost primit bine multă căldură, m-am ționat cînd tovarășii de conducere mi-au propus să mîn în gospodărie. $i le-am promis că în orice caz mă voi întoarce alături de colectiviști.Luînd .cuvîntul ing. Victor Bratu, djn Ministerul Agriculturii; a spus printre ălțele : Plecăm în agricultură hotărîți să arătăm că inginerii agronomi sînt bine pregătiți, că prezența lor se va face simțită prin producțiile agricole mari pe care le vor obține gospodăriile colective.Am lucrat mai mulți ani într-o gospodărie colectivă — a arătat în cuvîntul său Nistor Dănciulescu, medic veterinar la Ministerul Agriculturii. Timpul petrecut aici a reprezentat o perioadă de muncă intensă dar și de satisfacții. Sînt fericit că, împreună cu soția mea, care este inginer zootehnic, ne vom întoarce în mijlocul colectiviștilor.Locul firesc a] inginerului agronom este pe ogoare, a spus ing. Dumitru Frăsie, din Ministerul Agriculturii. Gospodăriile colective nou înființate trebuie îndrumate în procesul muncii pentru a obține de la bun început recolte mari. Răspund cu entuziasm chemării partidului nostru iubit și sînt ferm convins că, împreună cu colectiviștii gospodăriei în care voi fi repartizat, ne vom a- chita cu cinste de sarcinile de răspundere ce revin astăzi tuturor oamenilor muncii din agricultură.Lucrez la sfatul popular al Capitalei, la amenajarea spațiilor verzi ale orașului — a arătat ing. Grigore Atanasiu. Este b meserie frumoasă. Insă la ora actuală important este ca și eu să aduc o contribuție la înflorirea agriculturii colectivizate.Ing. Ion Marin, de la S.M.T. Cio- rogîrla, după ce a arătat că gospodăria agricolă eolectivă este adevăratul laborator al inginerului agronom, a spus : La locul de producție, pe ogoare trebuie să fie specialistul care să îndrume, să sprijine îndeaproape munca colectiviștilor. Acesta este rolul nostru: să smulgem pămîntului roade cît mai bogate.Am lucrat o vreme nemijlocit pe teren, în agricultură, iar dl un an și jumătate lucrez ca asistent la Institutul agronomic „Nicolae Bălcescu“ din București, a spus ing. Ion Opres- cu. Consider că este necesar să plecăm pentru a lucra în gospodăriile colective, pentru a contribui la dezvoltarea multilaterală a agriculturii.A luat apoi cuvîntul ing. Ion Bo- locan de la Centrocoop, care a spus printre altele: Sînt conștient de necesitatea unei îndrumări tehnice de specialitate, de zi cu zi, a noilor gospodării înființate pe tot întinsul țării. Chem la întrecere pe toți inginerii agronomi plecați în agricultură din cadrul Centrocoop, ca în unitățile agricole socialiste unde vom lucra să contribuim la terminarea cît mai grabnică a campaniei de însămînțări din această primăvară.Sînt unul dintre absolvenții primelor serii ale facultății de zootehnie, creată în anii puterii populare, a arătat inginerul Ion Nițescu. în ultimii ani am lucrat în cadrul Direcției producției animale din Ministerul Agriculturii. Mergînd pe teren tn numeroase gospodării colective, mi-am dat seama că acolo

noi putem contribui la rezolvarea multor probleme, că prin crearea fermelor mari de animale în G.A.C. ne putem pune mai bine în valoare cunoștințele dobîndite.A luat apoi cuvîntul tovarășul Alexandru Moghioroș.Țin să vă spun cu toată sinceritatea — a arătat vorbitorul — că cuvântările rostite aici de cei 24 tovarăși și tovarășe ne-au emoționat. De ce? Pentru felul cald, hotărît în care ei și-au manifestat dorința de a pleca în marea bătălie care așteaptă anul acesta țărănimea noastră muncitoare, pe specialiștii noștri care lucrează în agricultură, în vederea înfăptuirii obiectivelor mărețe stabilite de Congresul al III-lea al partidului nostru.Subliniind că sarcina terminării colectivizării agriculturii trasată de Congres a fost îndeplinită înainte de termen, vorbitorul a arătat că organizarea, conducerea marii gospodării socialiste nu se pot concepe decît pe baze științifice, pe baza metodelor celor mai avansate, pe baza experienței înaintate a altor țări socialiste, în primul rînd a Uniunii Sovietice, pe baza experiențe] celor care realizează cea mai înaltă producție pe unitatea de suprafață și cu preț de cost scăzut. Multe din gospodăriile noastre colective au obținut rezultate excepțional de frumoase. Noi avem gospodării care au atins și unele chiar au depășit obiectivele stabilite de partidul nostru atît în ce privește producția de grîu și porumb la hectar cît și în ce privește producția animală ; dar numărul acestora este încă mic.Milioanele de gospodării țărănești sînt acum unite într-o mare familie socialistă. Avem o armată de specialiști. O mare parte din aceștia dispun de o experiență practică apreciabilă. Agronomii noștri sînt oameni bine pregătiți, își ridică an de an calificarea, își însușesc cuceririle științei și tehnicii avansate.în anii colectivizării — a spus în continuare tovarășul Moghioroș — în țara noastră a avut loc un proces permanent de creștere a producției a- gricole ; teoria că în perioada de colectivizare este inevitabilă scăderea producției agricole vegetale și animale a fost dezmințită de viață. La noi producția medie la hectar scăzut, ci a crescut ; numărul lor nu a scăzut, ci a crescut; a cut și productivitatea lor.Anul acesta este primul anpornim la o campanie de msămîn- țări de primăvară în condițiile terminării colectivizării. Eu cred că tovarășii care au vorbit aici în fața dv. au vorbit cu asentimentul dv, au exprimat gîndurile și dorințele dv. La ora actuală in toată țara majoritatea covârșitoare a inginerilor și specialiștilor noștri au luat aceeași poziție pe care ați luat-o și dv. aici. în campania de primăvară care ne așteaptă, vom porni la muncă mult mai pregătiți, mai înarmați ca orieînd. Cu 11.000 ingineri, care vor ocupa posturi de comandă în lupta pentru sporirea producției agricole, nu vor exista piedici, greutăți care să nu poată fi învinse.

mt a vite- cres-cînd

și cu simțit emodin consiliul ră-

Este bine să știți că ne așteaptă o muncă încordată, în special pe toți cei care merg în gospodăriile colective și gospodăriile agricole de stat. De ce ? Pentru că anul acesta primăvara a venit mai tîrziu. Avem de făcut arături de primăvară pe o suprafață de peste 2.400.000 ha. Avem de însămînțat 6 milioane ha. Partidul nostru încredințează agronomilor, zootehnicienilor, medicilor veterinari, mecanizatorilor marea sarcină de a organiza procesul de producție agricolă pe întreaga gospodărie, organizarea pornind de la brigăzi. Vă cerem, tovarăși, ca toată capacitatea voastră, toate cunoștințele și puterea voastră de muncă să le puneți în slujba cauzei mari a ridicării agriculturii noastre socialiste, a îndeplinirii sarcinii trasate de partid de a produce o cantitate cît mai mare pentru pentru poziție rem ca blemele agriculturii noastre, condu- cînd bine, să contribuiți la ridicarea producției agricole în toate ramurile la nivelul țărilor celor mai avansate. Avem pentru aceasta baza materială. Crește mereu numărul mașinilor agricole. Muncitorii de la uzinele de tractoare și de la alte uzine lucrează pentru a da un tractor mai puternic decît pînă acum. An de ăn vor crește cantitățile de îngrășăminte chimice Partidul nostru a luat măsuri pentru a ridica și sectorul zootehnic. Acum, cînd dv. veți munci în gospodăriile colective, aplicarea tuturor acestor măsuri va fi în mîi- nile unor gospodari pricepuți, calificați. Vreau să vă transmit în numele C.C. al partidului și personal în numele tovarășului Gh. Gheorghiu- Dej, urări de sănătate, putere de muncă și succes în nobila dv. misiune. (Aplauze îndelungi, urale).
★în încheierea adunării a luat cuvîntul tovarășul Nicolae Ceaușescu, care a spus :Sînteți aici, membri și nemembri de partid. Desigur că datoria comunistului este să răspundă la chemarea partidului să meargă unde este trimis de partid. Comitetul Central al partidului nostru vă consideră pe toți, chiar pe cei fără de partid, ca soldați ai partidului. A- preciem pe fiecare după munca sa, după rezultatele obținute. Fiecare să muncească cu toată conștiința, cu toată forța sa, pentru dezvoltarea a- griculturii, pentru binele patriei noastre socialiste. (Aplauze nice, îndelungate).Adunarea a luat atmosferă de mare aplauzele puternice s-a hotărît trimiterea grame adresate C.C. al P.M.R. tovarășului Gheorghe Gheorghiu-Dej. Asistența, in picioare, a ovaționat îndelung pentru Partidul Muncitoresc Romîn și Comitetul său Central, pentru noi succese în înfăptuirea politicii partidului de dezvoltare a agriculturii, de ridicare continuă a bunăstării oamenilor muncii.

de produse agroalimentare aprovizionarea populației, a pune materii prime la dis- industriei socialiste. Vă ee- însușindu-vă bine toate pro

complexe, o serie de

puter-într-osfîrșit entuziasm. In ale asistenței unei tele-

r-
Prima ii de producție 

in gospodăria 
colectivăSterina Pavel și-a luat diploma de inginer agronom in zilele neuitatului martie 1962, cînd ultimele familii de țărani muncitori din regiunile Brașov și Suceava pășeau pe drumul agriculturii socialiste. Proas-

păta absolventă a fost repartizată să lucreze la gospodăria agricolă colectivă din comuna Albești-Paleo- logu, regiunea Ploiești.In ziua de 2 aprilie intr-o atmosferă sărbătorească colectiviștii au ținut să-și primească cu cinste și dragoste agronomul care le va fi sfătuitor, tovarăș permanent de muncă. Tov Dumitrache Constantin, președintele gospodăriei colective și brigadierul de cimp Panait Gheorghe au urat tinerei inginere bun venit, angajindu-se să facă tot ce le stă in putință ca ea să se simtă tot atit de bine ca și în Co- mana, comuna ei natală din Dobro- gea. Inginera Sterina Pavel a rămas impresionată de dragostea cu care a fost înconjurată de colectiviști. Un grup de pionieri iau adus buchete de flori, iar colectivista Diamandescu Maria s-a oferit să o conducă La locuința care i-a foșt pregătită din vreme. în aceeași seară tinăra ingineră a luat parte la consfătuirea cu brigadierii și șefii de echipă, ajutind consiliul de conducere la repartizarea sarcinilor de plan pe brigăzi. Sub îndrumarea inginerei agronom colectiviștii au ieșit a doua zi la plantarea celor 23 ha de cartofi și însămînțarea ovăzuluiLa nom țelul scris 1962 podăria mi-am început cu adevărat cariera de agronom.

cu atelajele proprii.capătul tarlalei inginera agro- Sterina Pavel și-a scos carne- din buzunarul Jachetei și a apăsat cu creionul: 3 aprilie Prima zi de producție în gos- agricolă colectivă. Azi
p. z.

Cu toată priceperea,
Gospodăria colectivă „Drumul So

cialismului" din comuna Glimboca, 
raionul Caransebeș, este foarte tî
nără, cum tot atît de tînără e și 
inginera agronom, utemista Stefania 
Mureșan. în 1958, Stefania Mureșan 
a terminat Institutul agronomic din 
Timișoara, iar de două luni a venit 
ca ingineră la gospodăria colectivă 
din Glimboca- Aceasta însă n-o îm
piedică să lucreze cu suflet, așa 
cum îi stă bine unei utemiste. Nici 
nu și-a pus în cuier balonseidul îm
blănit, că am rugat-o să stăm puțin 
de vorbă.

— Ce pregătiri s-au făcut în sec
torul legumicol ?

— Brigada legumicolă formată 
din 40 de colectiviști, condusă de 
Petru Bugaru, un priceput legumi
cultor din satul nostru (cît de repe
de a îndrăgit satul care acum e „al 
nostru") a confecționat toate ră
sadnițele și chiar a făcut primele 
însămînțări: 12 m.p. cu roșii, 23 
m.p. cu varză, 6 m.p. cu gulii, 18 
m.p. cu ardei, 10 m.p. cu dovlecei 
și altele.

— Cine s-a evidențiat dintre le
gumicultori ?

După un scurt timp de gîndire, 
inginera a început să enumere cu 
aceeași siguranță de parcă ar fi 

lucrat alături de ei ani de zile.
— Qheorghe Muraru, Nicolae Ian

cu, Maria Bugariu și alții.
— Dar despre pomicultură ce ne 

puteți spune ?

s -»

In fiecare seară, după terminarea muncilor, colectiviștii din Codlea, regiunea Brașov, vin în număr mare la colțul roșu ăl gospodăriei pentru a citi o carte sau a asculta muzică, așa cum se vede și in fotografia de față. Foto ; AL. VIERU

In regiunea Argeș

Grijă pentru școlarizarea cadrelor
de conducere
Anul trecut, la începutul toam

nei, în satul Geamăna din apropie
rea Piteștiului, a luat ființă o școală 
de pregătire a cadrelor din gospo
dăriile agricole colective. Școala și-a 
început activitatea cu școlarizarea 
a 120 de președinți și 30 de briga
dieri de cîmp din gospodăriile co
lective. Perioada de pregătire pen
tru prima serie a fost fixată la 5 
luni. Zilele acestea termenul de 
școlarizare s-a împlinit.

La începutul acestei săptămlni 
mă aflam la Geamăna printre „ele
vii" președinți și brigadieri. Cele 
4—5 zile cîte au mai rămas pînă la 
examene au fost rezervate pregă
tirilor. „Elevii" își răsfoiesc manua
lele, recitesc însemnările, își pun 
unii altora întrebări despre cutare 
sau cutare lucru. Cînd unele pro
bleme le sînt neclare ei cer spri
jinul profesorilor. Iată-i aplecați a- 
supra manualelor pe Gheorghe 
Neacșu, președintele gospodăriei 
colective din comuna Oarja și Ale
xandru Ivașcu, președintele colec
tivei din comuna Puțul cu Salcie. 
Intru în vorbă cu cei

— Conducerea școtii, 
v-a recomandat ca pe 
cei mai buni și silitori

— O fi nu zicem nu, dar acum că 
se apropie examenul ne e cam tea
mă de proprietățile astea fizice, chi
mice fi biologice ale solului. Sînt 
cam grele, dar pînă la urmă ne 
descurcăm noi, spune Gh. Neacșu.

— Trebuie să ne descurcăm că 
doară de aia am învățat, intră în 
vorbă și președintele colectivei din 
comuna Puțul cu Salcie.

Acești doi președinți de gospodă
rii colective vorbesc cu atîta pri

doi „elevi": 
le spun eu, 
unii dintre 
„elevi".

alături de colectiviști
• Colectiviștii noștri au primit 

cu bucurie vestea organizării „Lunii 
plantațiilor de pomi fructiferi". Am 
și făcut pregătiri, mai ales că noi 
ne-am propus să plantăm pe o su
prafață de 30 ha terenuri în pantă, 
4.500 de pomi. Pichetatul a fost ter
minat iar colectiviștii au lucrat mai 
bine de jumătate din tutorii nece
sari. Peste 2.500 pomi mai vechi au 
fost curățați.

— Cine s-a evidențiat ?
Din nou am prilejul să văd că 

tînăra ingineră îi cunoaște și pe co
lectiviștii din acest sector de muncă.

— S-au evidențiat colectiviștii 
Achim Bunei, Simion Iancu, Tudor 
Simeria și alții.

Discuția ne-a fost 
cameră a intrat un 
inginera îi zîmbi cu

— Să vă prezint pe soțul meu. E 
tot inginer și lucrează la gospodă
ria colectivă din Obreja.

Iată dar doi tineri ingineri agro
nomi care pun toate cunoștințele și 
priceperea lor în dezvoltarea econo- 
mico-organizatorică a 
colective. Cînd m-am 
ei tovarășa Mureșan 
o plăcută

— La 
nou să ne 
dar vrem 
Vom munci cu toată 
pentru ca această dorință să se rea
lizeze.

întreruptă. în 
bărbat căruia 
dragoste.

gospodăriilor 
despărțit de 

mi-a adresat
invitație :
toamnă să veniți din 
vedeți colectiva. E tînără 
să fie eurînd în frunte.

priceperea,N. PÎRVU 
corespondent

din gospodăriile colective
cepere despre proprietățile și struc
tura solului, despre zootehnie sau 
horticultură de parcă și-ar fi tocit 
coatele pe băncile unei școli de a- 
gricultură nu cinci luni ci ani în 
șir. E o laudă pentru ei că într-un 
timp atît de scurt, au reușit să în
vețe așa de multe și de folositoare 
lucruri care, de bună seamă, că a- 
tunci cînd se vor întoarce în gos
podăriile lor îi vor ajuta cu priso
sință.

— Dar despre ce anume ați mai 
învățat la această școală? îi mai 
întreb pe aceșți doi președinți.

— Despre multe, foarte multe lu
cruri care pînă a veni aci la școală 
ne erau străine, spune tov. Ivașcu. 
Agrotehnică, organizarea muncii în 
gospodăria colectivă, despre 
dența și legislația contabilă, 
pre horticultură și zootehnie, 
cum și matematică și limba 
mină.

— Acestora, intră în vorbă și Ale
xandru Gigină, brigadier de cîmp la 
gospodăria colectivă „23 August", 
comuna Mihăești, li s-au adăugat 
lucrările practice pe care le-am fă
cut pe cîmpurile experimentale ale 
școlii și vizitele la unele gospodă
rii colective fruntașe din regiunea 
noastră. La gospodăria colectivă 
din Teslui, raionul Slatina, am 
vățat multe lucruri folositoare le
gate de organizarea brigăzilor 
echipelor, evidența contabilă, pre
cum și din experiența acestei gos
podării în creșterea animalelor. 
Toate acestea, mai adaugă brigadie
rul, ne vor ajuta nemijlocit în mun
ca noastră de brigadieri și preșe
dinți de gospodării colective. Acum, 
cînd sîntem pe terminate cu școala, 
ținem să mulțumim tovarășilor pro
fesori ai școlii care au depus, multă 
strădanie la predarea lecțiilor, aju- 
tîndu-ne tot timpul să ne însușim 
cît mai bine materiile.

In regiunea Argeș, există o deose
bită preocupare pentru școlarizarea

evi- 
des- 
pre- 
ro-

în-

și instruirea cadrelor de conducere 
din gospodăriile colective. Bună
oară, la Centrul școlar agricol din 
Curtea de Argeș, sînt școlarizați în 
prezent tot pe o perioadă de 5 luni, 
35 de brigadieri pomi-viticoli, iar 
un număr mare de contabili și bri
gadieri din sectorul zootehnic sînt 
școlarizați la Centrul școlar agricol 
din Slatina. Tot în aceste zile vor 
înpheia cursurile de 5 luni la Cen
trul școlar agricol din Drăgășani un 
număr de 65 de contabili.

în ultima vreme, mi-a spus 
tov. inginer Constantin Păiuș, șeful 
Serviciului G.A.C. din cadrul Sec
ției agricole a regiunii, sub îndru
marea Comitetului regional de par
tid, Comitetul Executiv al sfatului 
pppular regional a luat o serie de 
măsuri în vederea școlarizării și in
struirii cadrelor de conducere atît 
din gospodăriile colective mat vechi 
cît și din cele noi. Astfel, peste 360 
de președinți au participat la 
cursuri de scurtă durată de 3 zile 
la nivelul raioanelor. Aici, președin
ților li s-au făcut instructaje despre 
organizarea și retribuirea muncii în 
gospodăriile colective, despre mă
surile ce trebuie luate în vederea 
terminării la timp și bine a cam
paniei de prtmăvară etc. Asemenea 
cursuri, tot pe plan raional, au fost 
ținute cu peste 
de cîmp și din 
Apoi, la nivelul 
ținute cursuri
La aceste cursuri au luat parte a- 
proape 10.000 de șefi de echipă. La 
începutul lunii mai, alte sute de 
președinții brigadieri și contăbîti 
din gospodării colective ypr pleca 
pe & perioadă de 5—16 luni da Cen
trele școlare agricole' din regiune 
în vederea școlarizării și instruirii 
lor, .........................

1.400 de brigadieri 
sectorul zootehnic, 
comunelor au fost 
cu șefii de echipe.

GH. BACIU
ăl .sLÎâr c

Cursuri pentruDe cîtva timp, la Școala medie nr. 1 din Caransebeș, vin de învață, și cîțiva elevi care au trecut de mult de vîrsta școlară- Ei sînt brigadieri și șefi de echipă de la gospodăria colectivă „Valea Sebeșului". De trei ori pe săptămînă, aceștia urmează cursurile de reîmprospătare a cunoștințelor. Lecțiile sînt ținute de profesori de specialitate. Aceștia le dau cursanților noțiuni despre calcularea suprafețelor, a zilelor -muncă, a normelor etc.Dovedind multă dragoste pentru învățătură, colectiviștii își însușesc cunoștințe temeinice.
AU DOBlNDIT

și de echipă

Colectiviștii din comuna Stingăceaua, regiunea Oltenia, sînt bucuroși că au în sprijinul lor, în campania de primăvară, îndrumarea competentă a inginerului agronom. Iată-i discutînd cu ing. agronom Dumitru Topo- rîște, planul și măsurile ce trebuie luate pentru însămînțarea în condiții optime a porumbului pe cele 30 de ha. destinate obținerii unei producții de 5.000 kg. boabe la hectar în cultură neirigată.

Ținînd seama de recomandările Consfătuirii pe țară a țăranilor colectiviști membrii gospodăriei colective „23 August" din comuna Foeni, raionul Timișoara, acordă o mare atenție dezvoltării sectorului zootehnic și se preocupă pentru ca animalele să fie mai bine îngrijite și totodată să dea și pro-

CUNOȘTINȚE NOI, ducții cit mai mari. De. eurînd, secția agricolă a sfatului popular raional Timișoara a organizat în localitatea Freidorf un curs de specializare de 4 zile cu îngrijitorii de animale. La acest curs au participat și trei îngrijitoare din comuna Foeni ca : Dărinca EI- chici, Zorița Vuici, Cristina Gavrilov. Aici îngrijitoarelor li s-au

FOLOSITOAREpredat lecții despre îngrijirea și creșterea păsărilor, creșterea și îngrijirea puilor, aplicarea regulilor sani- tar-veterinare, îngră- șarea porcilor, îngrijirea purceilor, etc. Cursul se dovedește a fi de un real folos pentru îngrijitorii de animale.
IONEL BOGDANcorespondent
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Cetățeni !

întreprinderile regionale

„AGROSEM"

vînd în piețe, tîrguri și centre comunale

pomi fructiferi
din cele mai bune specii și soiuri.

Pomii sînt produși în pepinierele statului 
și-i puteți procura la prețul de lei 4,75 bucata.

Procurați-vă din timp 
pomii necesari gospodăriei dvs.!



Baza furajeră-factor important în creșterea animalelor
Din experiența gospodăriei agricole colective Bucecea, regiunea Suceava-r
„Pentru a se realiza sarcinile creșterii animalelor, a producției de lapte, 

carne, lină și altele este necesar ca în toate gospodăriile să se manifeste 

o grijă permanentă, susținută pentru sporirea producției de furaje" 
GHEORGHE GHEORGHIU-DEJ

1

I

(Din cuvîntarea rostită la încheierea Constătuirii pe 
fără a țăranilor colectiviști).

La efectiv sporit de animale
furaje corespunzătoare

Sprijin concret consiliului de conducere
în dezvoltarea oazei furajere

Gospodăria agricolă colectivă din Bucecea, regiunea Suceava, a împlinit recent doi ani de activitate. Deși tînără, această unitate s-a dezvoltat repede punînd un accent deosebit încă de la înființare pe creșterea animalelor.La sfirșitul anului 1961, bunăoară, noi aveam peste 400 de bovine, din care 210 vaci și junind, 550 de oi, 33 de scroafe de reproducție, peste 300 de purcei și circa 190 de porci puși la îngrășat, în afară de animalele pentru muncă. Aceasta înseamnă că gospodăria a reușit să aibă în al doilea an de activitate, Ia fiecare o sută de ha, cîte 40 de bovine din care 26 de vaci de lapte, 31 de porci și 55 de oi. Datorită păstrării produșilor din prăsilă proprie, numărul animalelor este în continuă creștere.Se înțelege că la un număr sporit de animale este necesară și o bază furajeră corespunzătoare. în Raportul prezentat de tovarășul Gheorghe Gheorghiu-Dej la cel de-al III-lea Congres al P.M.R. se arată Că „CONDIȚIA PRINCIPALA PEN
TRU REALIZAREA SARCINILOR MARI ÎN DOMENIUL DEZVOLTĂ
RII CREȘTERII ANIMALELOR ȘI RIDICĂRII PRODUCTIVITĂȚII 
LOR - ESTE ASIGURAREA UNEI BOGATE BAZE FURAJERE".Plecind de la aceste indicații prețioase, consiliul de conducere al gospodăriei noastre, sub îndrumarea organizației de bază P.M.R., a dat o mare atenție dezvoltării bazei furajere. La început lucrurile av. mers ceva mai greu. în anul 1961, însă am făcut organizarea bazei furajere.

In lunile secetoase, s-au făcut trei udări la intervale de cite 35 zile una de alta. Pe această suprafață s-a obținut, după calculele făcute, circa 22.000 kg de iarbă la ha. Așadar, pe cele 157 ha pășune naturală gospodăria noastră a realizat a- nul trecut, ca urmare a lucrărilor efectuate, cîte 10.000 de kg de iarbă in medie la ha., îndeplinind indicațiile date de Plenara C.C. al P.M.R. din 30 iunie—1 iulie 1961.

tec cu pleavă, paie și coceni tocați, se poate vedea cit de bogat este sortimentul nostru de furaje.
IHUIEMA BAZEI EIDAJERE 

A51PRA PROBlfTIHOP 
AM1ALIEPE de bineanimalelor cu furaje timp și in rații a contribuit la obține-

ElAlPIlE NAIEPAEE
$1 CULTIVATE

PA5UNEA NATIRAIAIarba de pe pășunea naturală conține proteine, săruri minerale și vitamine, este foarte ieftină și are marea calitate de a fi consumată cu plăcere de animale. De aceea gospodăria noastră s-a preocupat îndeaproape de‘ refacerea și îngrijirea celor 157 ha de pășune. în toamna anului 1960, pe această pășune au fost aduse cele două stîne de oi făcîndu-se tîrlirea, care a a- vut o mare influență asupra refacerii ei; Primăvara, de cum s-a luat zăpada, colectiviștii au curățat pășunea de mărăcini și spini, iar pe 90 de ha s-au aplicat cîte 5.000 de Kg de bălegar la ha și o mare cantitate de urină diluată în proporție de unu la trei, și s-a făcut gră- parea întregii suprafețe. Făcîndu-se pășunatul rațional săptămînal pe cîte o parcelă de 9—15 ha, vacile au avut o iarbă de calitate și în cantitate suficientă. Producția de ^arbă a fost de circa 8.000 kg la ha, cu aproape 3.000 kg mai mult decît în 1960, deși vara a fost secetoasă.Pe 45 de hectare, pășunea a fost irigată. Pe această suprafață, în afară de lucrările de curățire s-au administrat în primăvară cîte 100 kg de superfosfat, 200 kg de azotat de amoniu și cîte 8.000 kg de bălegar, după care terenul a fost grăpat puternic.

Pe cele 120 de ha finețe naturale au fost făcute aceleași lucrări ca și pe pășune. Datorită grijii acordate, am obținut cîte 4.800 kg de fin uscat la ha, adică cu 2.800 kg mai mult decît în anul 1960 cînd nu s-a efectuat nici o lucrare de întreținere. Pentru a se asigura finul necesar animalelor în perioada de iarnă, consiliul de conducere, la inițiativa organizației de baza P.M.R, a hotărît să extindă în a- nul 1961 cultura finurilor cultivate și am insămințat 120 de ha cu tri- foliene și borceag, la care s-a a- plicat complexul obișnuit de lucrări.Atenția cea mai mare s-a acordat recoltării, uscării și conservării acestor nutrețuri. Pentru a obține fînuri de calitate bună, atît trifo- lienele cit și borceagurile de toamnă și de primăvară au fost recoltate la momentul optim, înainte de înflorire iar uscarea s-a făcut pe prepelegi. Ca urinare a recoltării, uscării și transportării în condiții deosebit de bune am la cele două coase 7.000 kg trifolie- ne la ha și cîte 4.000 kg de borceag la o singură coasă. Așezîndu-le cu grijă în stoguri, ferite de umezeală și mucegai, am izbutit să asigurăm animalelor furaje cu o putere mare de hrănirc, bogate în proteine.
POPCNDII PEMPr
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nutrețurileAnul trecut pe lingă arătate noi am însilozat și porumbul cultivat pe 38 ha.Deoarece gospodăria noastră are și yn important număr de porci la îngrășat, am cultivat și 120 ha cu porumb pentru boabe, 20 ha cu orz, 8 ha cu ovăz șl 20 ha cu mazăre. La toate aceste culturi a fost depășit planul de producție, ceea 
ce a permis gospodăriei să rețină în magazie încă din toamnă, 150 tone de porumb boabe, 39 de tone de orz, însemnate cantități de ovăz și mazăre, asigurînd astfel concentratele necesare porcilor și celorlalte toate ieței trăm

specii de animale. Dacă la aceste furaje adăugăm și tă- de sfeclă pe care-i adminis- în hrana animalelor în ames-Treabă de buni gospodari—- Ei, cum îi facem, tbvat-ășe președinte, cu iarba pentru animale ? — întreba în- tr-o adunare generală a colectiviștilor din Bucecea, brigadierul zootehnician Alexa .’Gheorghe. Vitele se înmulțesc, dar pășunea rămîne aceiași.Președintele Gh. I- rimia știa ca brigadierul avea dreptate. Lucrurile trebuiau privite cu seriozitate. După cîteva săptă- mîni, într-o adunare generală a organizației de bază, comunistul Gheorghe Irimia a propus colectiviștilor irigarea unei suprafețe de 45 de ha pășune naturală cu apa din iazul de la Podeni. E] a demon Strat avantajele irigă rii pășunii, făcînd calcule economice precise.— Dar de ce să cheltuim, cu pășunea, a zis cineva. De ce să nu irigăm mai bine păpușoiul ? Fără iarbă otn sta, dar fără păpușoi ba !— Ba să irigăm pășunea, s-a ridicat

*

înflăcărat colectivistul Poleucă Ilie. De ee să nu folosim lacul ? Se ofilește iarba și ne slăbesc animalele cu apa la nas. Și apoi acolo nu-i teren de păpușoi.Oamenii i-au dat dreptate. El a cerut biroului organizației de bază să-i încredințeze sarcina de a răspunde de irigarea pășunii. Consiliul gospodăriei a fost și el de acord. Si comunistul Poleucă s-a ținut de cuvînt.A umblat omul pe drumuri, a scotocit magaziile și bazele de aprovizionare și ÎD primăvară și-a procurat, toate materialele. A reușit să mobilizeze și cîțiva colectiviști care l-au ajutat la căratul țevilor pe pășune. Cu a-, jutorul mecanicului Vișan au fostla punct motorul pompa necesară, la jumătatea lui nie cînd motorul
puse Și Pe iu- aprins să pună în mișcare pompa, apa din

Hrănirea calitate la echilibrate, rea unei producții de 2.500 litri de lapte pe cap de vacă furajată, cu 300 de litri mai mult față de plan. La vițeii pină la 6 luni sporul zilnic mediu în greutate a fost de peste 700 gr. A sporit și producția de lapte și lină pe cap de oaie. A- ceasta ne-a dat putința să realizăm aaul trecut un venit bănesc de peste 500.000 de lei numai din sectorul zootehnic.După cum spuneam numărul a- nlmalelor este in continuă creștere, dar nici baza furajeră nu rămîne pe loc. în acest an, gospodăria noastră va extinde culturile furajere cultivate pe încă 167 de ha, in special porumbul pentru siloz, mazărea, lucerna, orzul și ovăzul.Avînd o bază furajeră cit mai puternică producțiile vor crește și ele în mod corespunzător. în acest an ne-am planificat să obținem din zootehnie un venit bănesc de peste 800.000 de lei. Veniturile realizate de gospodărie din toate sectoarele de producție vor permite ca valoarea zilei-muncă să ajungă la 32 de lei. Măsurile luate de consiliul de conducere al gospodăriei, entuziasmul cu care muncesc colectiviștii noștri ne dau garanția că obiectivele propuse vor fi negreșit realizate.
GHEORGHE IRIMIA președintele gospodăriei agricole colective din Bucecea, regiunea Suceava
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• Pentru îngrijirea celor 157 
de ha de pășune naturală, 
gospodăria colectivă a consu
mat 157 de zile-muncă, adică | o zi la ha. Pentru cele 45 de 
ha irigate, 225 de zile-muncă, 
adică 5 zile la ha.• Gospodăria colectivă din Bucecea va livra statului în a- cest an, pe bază de contract, in afară de porci grași, 27 de bovine și 50 de tăurași pentru carne, 1.600 de kg de lină, 3.000 kg de brînză, 300 pielicele de miel și 350.000 litri de lapte.

• Ferma de porci a gospo
dăriei colective din Bucecea și-a început activitatea tn a- nul I960, eu 3 scrofițe primite in dar de la gospodăria co
lectivă din comuna Roma. In 
cei 2 ani de activitate numărul 
scroafelor de reproducție 
crescut de 10 ori.

lacul Podeni a țîșnit prin aspersoarele cu jet mediu, împrăștiind în aer ploaia artificială. Era un lucru nou în gospodărie și curiozitatea trezise întregul sat ba chiar și pe oamenii din comunele învecinate.— Veniți suratelor, spunea Poleucă vesel, veniți să vedeți de ce este în stare tehnica. Afară e căldură ca în luna lui cuptor, dar la noi pe pășune ploua.Irigarea celor 45 de ha s-a făcut în trei rînduri, la intervale de 35 de zile, din- du-se cîte 400 de m.c de apă la ha de fie care udare. Iarba creștea de la o zi la alta, pajiștea era verde, animalele avînd din belșuq o hrană consistentă. Toamna s-a făcut un Pe cele 45 de de pășune gospodăria a22.000 de kg de iarbă la hectar într-adevă’ treabă de buni gos podari I

calcul hectare irigată obținu’

P. ZBÎRLEA

• In afară de furajele obișnuite, gospodăria agricolă colectivă Bucecea va cultiva în această primăvară 80 de ha cu mazăre și S ha eu sfeelă de zahăr pentru animale precum și 378 de ha de bostani în cultură intercalată cu porumbul.

încă din primele zile de ia înființarea gospodăriei noastre, biroul organizației de bază a discutat cu consiliul de conducete asupra necesității dezvoltării bazei iurajere, deși atunci aveam animale toarte puține. La început cind am propus să în- sămințăm 120 de ha cu triioi și bor- ceag, o parte din colectiviști nu erau de acord, susținind că întnicît avem in comună labrica de zahăr, animalelor le sînt suficienți tăiețeii de sfeclă. Biroul organizației de bază P.MR. a convocat o adunare cu membrii de partid arătindu-le cîi de important este in creșterea animalelor asigurarea unor sortimente variate de nutrețuri. Comuniștii din consiliul de conducere și ceilalți membri de partid din gospodărie au combătut tendința de comoditate a unor colectiviști, și prin exemplul personal au fost primii care au ieșit la însămînțarea trifoiului, și a celorlalte furaje cultivate, participînd activ și la lucrările de curățire și Întreținere a pășunii.Cei mai activi colectiviști în acțiunea de curățire și ingrășare a pășunii au tost Butnaru “ Matei Marcel, Piojniță Ivan Mihai, ‘ ~Mihai.Cea mai stat in fața nul trecut, a fost recoltarea nutrețurilor. Din cauza timpului neprielnic, se punea problema să recoltăm cele 120 de ha de fin și 120 de ha de tri- foliene și borceag intr-un timp foarte scurt, pentru a nu înregistra pierderi și pentru că alte lucrări ne a- jungeau din urmă.Și de data aceasta, biroul a convocat adunarea generală de partid, cerind comunistului Irimia Gheorghe, președintele gospodăriei, să prezinte

Haralambie, Constantin, Mihai Dumitru și Fetcugrea problemă care a gospodăriei noastre a-

planul de acțiune privind recoltarea, transportul și conservarea nutrețurilor.După expunerea planului, comuniștii au venit cu completări, făcînd propuneri prețioase. Bunăoară Ivan Ilie, a propus în adunare ca lucerna și borceagul să tie recoltat și așezat la uscat pe prepelegi (adică suspendat) grăbind uscarea lui, iar iimplanil colectivei, Zvonaru Vasile, s-a angajat să ajute la confecționarea prepelegilor.‘ Cu forțe unite în cîteva zile au fost confecționați peste 1.300 de prepelegi, iar nutrețul s-a uscat în condiții foarte bune, asigurîndu-se buna lui calitate și a fost clădit in clăi în apropierea grajdurilor.Deoarece nu ne-a fost indiferent nici felul în care se consumă furajele, am îndrumat consiliul de conducere să întocmească rații furajere pe grupe de animale in raport cu producția fiecărui animal, să folosească in amestec cu tăieței de sfeclă paiele și cocenii tocați, să se facă economii de furaje. In fiecare lună se analizează cu consiliul, stocul de furaje, urmărind să nu se facă risipă.Anul acesta gospodăria a contractat cu statul 300 de porci grași asigurînd și furajele trebuincioase. Sprijinul concret acordat consiliului de conducere de către organizația de bază a dus la îmbunătățirea muncii în gospodărie, la crearea u- nei baze furajere corespunzătoare care asigură animalelor hrană suficientă și de bună calitate — chezășie sigură a producțiilor mari.CLEMENSA MORUZI secretar al organizației de bază P.M.R.din GA.C. Bucecea
Nutrețurile de calitate 

contribuie mult la obținerea 
unor producțiiîn primele luni ale anului 1960, cînd gospodăria nu avea furaje variate, producția de lapte era sub posibilități- Dar iată că într-una din zile, comuniștii din organizația de bază a gospodăriei au ridicat în fața consiliului problema organizării mai temeinice a bazei furajere.Punindu-se în practică hotărîrile luate cu acest prilej, s-a izbutit- să se obțină rezultate bune în anul, trecut la cultura lucernei, Jiorcea- gului, porumbului pentru siloz. De asemenea pășunea a fost curățită și grăpată, iar vacile și oile avut iarbă verde de la 1 mai pînă la 15 octombrie.în perioada de iarnă vacilors-au dat la timp rații bine echilibrate, care au contribuit la mărirea producției de lapte. în anul 1961. eu am obținut de Ia cele 15 vaci pe care le am în îngrijire cîte 3.200 de litri de lapte pe cap de vacă furajată. Vacile Lacrima, Ji- jia, Ciocîrlia și Cobîla mi-au dat peste 4.000 de litri de lapte fiecare.

auȘili

mari de lapteîn anul trecut am avut peste 700 de zile-muncă, pentru care am primit 7200 lei în numerar, 2.000 kg de grîu, 4.000 kg de porumb știu- leți, 70 kg de zahăr, 60 kg de brînză, 7C0 kg de zarzavat și alte produse în valoare totală de 10.800 de lei. Țin să subliniez că venitul însemnat pe care l-am obținut se dato- rește îh cea mai mare măsură faptului că în sectorul nostru sîntem retribuiți nu numai după numărul de zile-muncă ci obținută.Se înțelege că ducțiilor arătate avut furajele de ministrate la timp în cantități suficiente.Sînt hotărîtă ca și în anul acesta să îngrijesc și să furajez cit mai- bine lotul de vaci pe care-i am în primire spre a obține producții și mai ridicate.

și după producțiaîn realizarea pro- un mare rol l-au bună calitate, ad-

I

Din veniturile realizate în ultimii ani, în gospodăria colectivă, Ștefan Patok* din comuna Bodo, regiunea Banat, și-a ridicai casă nouă, arătoasă,-pe care a înzestrat-o cu mobilă modernă. în fotografie; familia Patoki în casa cea nouă.
Sprijină-ți vecinul, transmife-i experiența tal

Ajutor puternicTare bucuroși au fost colectiviștii din Mireșul Mare, regiunea Maramureș, cind, cu cîteva săptăminl în urmă, au aflat că și în satul vecin, Remeți, a luat ființă o gospodărie colectivă. Această veste i-a făcut pe mireșeni să-și amintească de începuturile colectivei lor. Și-au amintit, printre altele, și de greutățile pe care le-au avut în privința organizării muncii, a dezvoltării primelor sectoare de producție. De atunci s-au scurs însă ani mulți. Sprijinită în permanență de organele de partid și de stat, gospodăria colectivă din .Mireșul Mare a devenit o unitate puternică, bine dezvoltată, cu o bună experiență în producția agricolă. Tocmai de a- ceea, gindindu-se la cele 230 de familii de colectiviști din Remeți cei din Mireșul Mare au găsit cu cale că sînt datori să le împărtășească eecinilor din experiența lor, să-i a- jute să pornească temeinic la treabă. Gindul acesta bun a fost tradus de îndată în fapt.Bunăoară, tovarășii Vasile Dorea— președintele, Augustin Șchiopu— brigadier și Rodica Cupșa — contabila gospodăriei, au stat zile în șir în colectiva din Remeți, aju- tînd consiliul de conducere la alcătuirea planului de producție, la organizarea brigăzilor și echipelor, la inventarierea bunurilor colectivizate, la întocmirea actelor de evidență etc. Sprijinul nu s-a mărginit

însă doar la atît. El a îmbrăcat forme și mai concrete. Mult și-au fră- nuntat mintea, de pildă, colectiviștii din Remeți să găsească un loc potrivit pentru amplasarea construcțiilor. Mireșenii le-au dat vecinilor o suprafață de teren corespunzătoare pentru amplasarea de construcții. O dată cu terenul, pentru a putea începe imediat ridicarea unui grajd, proaspeții colectiviști din Remeți au primit de Ia vecinii lor, sub formă de împrumut, 75.000 de bucăți de cărămidă și 30 tone de ciment. Meșteri din Mire- șul Mare au venit și au ajutat pe remețeni la punerea fundației noului grajd.în viitor, sprijinul și colaborarea dintre cele 2 gospodării vor lua proporții și mai mari. Astfel, în a- cest an, cele 2 gospodării vor amenaja cîteva eleștee pentru pește. în această privință colectiviștii din Mireșul Mare au deja o bună experiență. Piscicultura ră de producție care le-a adus însemnate nești.Nu încape îndoială necontenit din experiența vecinilor lor, colaborînd cu aceștia colectiviștii din Remeți vor izbuti încă din primul an de activitate să dezvolte și să consolideze în bună măsură gospodăria lor colectivă.

este o ramu- anul trecut venituri bă-că învățând

V. POMPILIU
Din contractări peste 4.500,000 lei venit bănesc

Îndrumați în permanență de or
ganizația de partid, folosind cele 
mai înaintate metode agrozootehni
ce, membrii gospodăriei colective 
„Drumul lui Lenin“ din Vlădeni, 
raionul Fetești, sporesc an de. an1 su" producția vegetală și animală, Fgp- — + ful acesta permite gospodăriei-:-"să

bază de contract 750 de tone degriu 
și porumb, 200 de tone de floarea- 
soarelui, 2.200 de tone de sfeclă de 
zahăr, 235.000 de litri de lapte de 
vacă și oaie, 11.800 de kg. de lîrițț, 800 
de porci grași, 250 de batali etc. ©Șl 
vtnzărea- către stat a acestor pro
duse gospodăria va realiza un v'e-

FLORICA FLORESCU mulgătoare
contracteze cu statul canțitîlțî. . .din nit bănesc de peste 4.500.000 de lei. 
ce.'în. ce mai mari de produse agri- sh ...- zi • ■
eaîe. In anul tn curs, bunăoară, CONSTANTIN FRîNCU
gospodăria va vinde statului, pe corespondent
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Vom dezvolta mult sectorul avicolTradueînd în viață recomandările Consfătuirii pe țară a țăranilor colectiviști, membrii gospodăriei colective „30 Decembrie" din comuna Moșteni, raionul Alexandria, dezvolta mult in acest an și rul avicol. Astfel, așa după prevede planul de producție,
vor secto-

<>< podăria noastră va crește 9.000 de păsări, adică 600 de capete Ia Suta de hectare. Pentru realizarea acestei sarcini, ne vom ocupa la vreme atît de pregătirea puiernițelor, cit și de procurarea puilor de o zi.VALERIU DOBRE corespondent

Printre colectiviștii fruntași care muncesc în sectorul zootehnicPrintre colectiviștii fruntași care muncesc în sectorul zootehnic al G.A.C.-Bucecea, se numără și colectivista Fiorica Florescu (în mijloc^ care a obținut anul trecut cîte 3.200 de litri de lapte pe cap de vacă furajată, de la vacile pe care le are în primire. Ea împărtășește cu bucurie din experiența pe care o are, tovarășilor ei de muncă cu care o vedem în fotografie. împreună cu ceilalți mulgători din gospodărie, tov. Florescu aduce o însemnată contribuție la conservarea și păstrarea în bune condiții a furajelor.

Din prăsilă proprieAcordînd an de an o atenție tot pe bază de contract. De asemenea, g0Sp0^rja va crește în acest an 5.000 de păsări.De remarcat- că. sporirea efectivelor va avea loc pe baza reținerii de animale din prăsilă proprie.Paralel cu mărirea numărului de animale, pentru a spori și producția acestora, gospodăria a acordat și acordă o mai mare atenție asigurării unei baze furajere corespunzătoare, permanentizării îngrijitorilor și introducerii micii mecanizări în sectorul zootehnic,PETRU VERIGA corespondent,

mai mare creșterii animalelor, gospodăria colectivă „Viitorul" din comuna Racovița, raionul Făurei, a ajuns să aibă in prezent un puternic sector zootehnic. Astfel, colectiviștii au în proprietate obștească 349 de taurine, din care 127 vaci și juninci, peste 1.300 de ovine și 478 de porcine.în acest an, numărul taurinelor va ajunge la 482 capete, din care 187 vaci și juninci, cel al ovinelor la 1.864 capete, iar al porcinelor la 969 capete, din care 550 de porci vor fi îngrășati ȘÎ vînduți statului
■R

Folosim cu rezultate bune în hrana animalelor
produsele secundare șl reziduurile

fel sini sărace în 
un mare continui 
aeeea, noi le id
ea supliment în 
și ovinelor. Este

cocenii 
ca și restul nutrețuri- 
transportate din vară 
zootehnic unde per- 

ocupat de clădirea lor

Paiele de orz și ovăz, pleava de 
grîu, cocenii de porumb și alte nu
trețuri de acest 
proteină, dar au 
de celuloză. De 
losim mai mult 
hrana bovinelor
cunoscut faptul că valoarea aces
tor nutrețuri este foarte mult in
fluențată de felul în eare se face 
recoltarea, conservarea și păstra 
rea lor.

Paiele de ovăz și orz, 
de porumb 
lor au fost 
la sectorul 
sonal m-am
în stoguri, iar pleava de grîu, am 
depozitat-o într-un șopron ferit de 
umezeală. Știam de la cursurile 
agrozootehnice de masă și din li
teratura de specialitate că aceste 
oroduse secundare nu sînt consu
mate cu plăcere de animale dacă 
ele nu sînt preparate în mod co-

respunzător. Pentru a valorifica 
cu rezultate bune aceste nutre
țuri secundare, am încheiat con
tract cu fabrica de zahăr Bucecea 
pentru ca să ne livreze borhot de 
sfeclă (tăiței umezi). De asemenea, 
am adus în gospodărie șroturi de 
floarea-soarelui, tărîțe, praf alb 
și alte reziduuri.

Consiliul gospodăriei a aprobat 
ca toți cocenii de porumb, borcea- 
gul și paiele să fie tocate. Nutre
țul tocat împreună cu pleava 
grîu îl amestecăm cu tăiefei 
sfeclă și astfel este consumat 
mare poftă de animale. La 20 
kg. de tăiefei de sfeclă noi pu 
nem cîte 2 kg din aceste nutrețuri 
tocate și un kg de tărîțe sau șro 
turi; adugăm de asemenea sare 
si calciu. Acest tain de 40 de kg 
îl administrăm fiecărei vaci de 
două ori pe zi, dimineața la ora 8 
și după amiază la ora 17. Intre 
aceste mese vacile mai primesc

de 
de 
cu 
de

cîte 15 kg de porumb siloz la ora 
11 și cîte 3 kg de fîn de trifoi la 1 
orele 15. Seara, mulgătorii pun în 
ieslele vacilor 15—20 kg de tăie
ței de sfeclă. Vacilor cu producții 
de peste 10 kg de lapte li se dau 
în plus cîte 2 kg de tărîțe și cîte 
4 kg de fîn de trifoi. Folosind în 
mod chibzuit furajele, valorificînd 
produsele secundare de care am 
vorbit în amestec cu tăieței 
sfeclă, cu tărîțe și șroturi, 
reușit să ne echilibrăm balanța 
furajeră, să asigurăm o hrană con
sistentă animalelor fără să se în
registreze o scădere prea mare a 
producției de lapte, față de pe
rioada lunilor de vară. Ba putem 
spune că la unele grupe de vaci, 
producția de lapte se menține 1° 
nivelul producției realizate în pe 
rioada iunie-iulie.

de 
am

i

GHEORGHE ALEXAbrigadier zootehnic

Uzinele Electronica București

Str Baicului nr. 82, telefon 12-19-40

în dorința de a organiza în cit mai bune condiții 
prezentarea produselor, Uzinele Electronica au des
chis două magazine proprii în București:

Str 13 Decembrie, nr. 2, și
Cal. Grivițjei, nr. 342

unde se va face prezentarea produselor uzinelor, pre
cum și desfacerea produselor.

în aceste unități se găsesc în permanență tehnici 
eni și specialiști ai Uzinelor Electronica, care vor da 
solicitatorilor indicații tehnice pentru utilizarea apa
ratelor de radio.

De asemenea, a deschis în București două maga
zine în :

Str Stavropoleos, nr. 8 și
Str Aristide Briand, nr. 8

tinde vor fi expuse și puse în vinzare piese pentru 
aparate de radio din stoc disponibil la prețurile sta 
bilite de Ministerul Comerțului.



8
8

Lucrările Conferinței de la Geneva SPORT OOOOOO OP 00000000OOOOOOOO ao QOOO OOOCC0 OO OOOO OOOO OO OO OOOOOOOOOO OO OO OOOO OOOQOOOO 00 OQOOOC00000000001

In ultimele zile, Comitetul celor 18 state de la Geneva a luat în discuție, în ședință plenară, lucrările subcomitetului pentru încetarea experimentării armei nucleare. Discuțiile au oglindit îngrijorarea majorității membrilor Comitetului în legătură cu impasul în care au ajuns tratativele referitoare .,lâ încetarea experiențelor cu arma nucleară. Numeroase delegații și-au exprimat neliniștea evidentă față de atitudinea potrivnică pe care puterile occidentale au manifestat-o în problema încetării experiențelor nucleare.Delegațiile care au propus și au susținut alcătuirea acestui organ de lucru, care să realizeze un acord cu privire la încetarea experiențelor nucleare, au pornit de la premiza că toate părțile reprezentate în acest subcomitet vor aborda problema cu toată seriozitatea, că vor ii animate de dorința de a căuta aici toate posibilitățile pentru a se împiedica reînceperea exploziilor nucleare. Dar lucrările subcomitetului care au avut loc pină acum au demonstrat din nou lipsa de dorință a puterilor occidentale de a se ajunge la ud astiel de acord. Faptele arată că în vreme ce Uniunea Sovietică a depus noi eior- turi pentru a se ajunge la o înțelegere care să pună capăt experiențelor cu arma nucleară, S-U.A. și Anglia continuă să se cramponeze de

vechile lor poziții nerealiste. în cadrul subcomitetului, delegații americani și englezi au căutat să înece în amănunte tehnice rezolvarea politică a problemei încetării experiențelor cu arma nucleară. Ei au readus în discuție așa numita problemă a controlului, cînd este clar că există astăzi suficiente mijloace cu ajutorul cărora se poate detecta orice explozie nucleară. In prezent nu numai „puterile nucleare", dar și multe alte țări dispun de aparate care permit detectarea cu mare precizie a exploziilor nucleare. Acest lucru îl știu foarte bine și delegații americani și englezi. Ei îl ignorează însă, conti- nuînd să se cramponeze de o problemă rezolvată.De altfel, poziția delegațiilor occidentale apare și mai dară dacă ținem seama de faptul că în timp ce la Geneva se discută problema dezarmării generale și totale și, legat de aceasta, aceea a încetării experiențelor nucleare, în S.U.A. se fac pregătiri intense pentru a se efectua explozii nucleare în atmosieră. Este clar deci scopul pentru care S.U.A. si Anglia au căutat să împiedice realizarea unui acord privind încetarea experiențelor cu arma nucleară. Lor le trebuie pur și simplu mină liberă pentru a continua experimentarea bombelor nucleare.Calea pe care continuă să meargă

puterile occidentale este însă extrem de periculoasă. Această cale va provoca un nou val al cursei înarmărilor, va crea primejdii și mai serioase pentru cauza păcii. Uniunea Sovietică și celelalte state iubitoare de pace participante Ia Conferința de la Geneva au depus și depun eforturi susținute pentru ca evenimentele să nu ia un astfel de curs. In cuvîntare^ pe care a rostit-o în ședința plenară a Comitetului celor 18 state care a avut loc la 4 aprilie, reprezentantul U.R.S.S. a subliniat din nou că Uniunea Sovietică consideră necesară și posibilă înăspriri are prin dului cu riențelorții le instituirii unui sistem de control pe bază națională.în zilele următoare, subcomitetul pentru încetarea experiențelor nucleare își va continua lucrările, ur- mînd ca la începutul săptămînii viitoare el să prezinte Comitetului celor 18 state un nou raport „provizoriu". Omenirea așteaptă ca în cadrul tratativelor puterile occidentale să-și revizuiască poziția lor nerealistă și să abordeze problema într-un mod nou pentru a se putea ajunge cit mai repede la încetarea pentru totdeauna a experiențelor nucleare.

preîntîmpinarea unei noi a cursei înarmărilor nucle- semnarea imediată a acoi- privire Ia încetarea expe- cu arma nucleară în condi-

iniunea Sovietică

Mai mult și mai ieftin...Colhozul ..Rossia" din ținutul Stavropol este o gospodărie mare, multilateral dezvoltată — are peste 20,000 ha de pămint, in fermele sale cresc multe mii de vite. In colhoz lucrează specialiști și mecanizatori calificați, crescători de animale și agricultori cu multă experiență. Toți aceștia caută cu curaj noi căi de dezvoltare a gospodăriei lor.Ar trebui poate o carte întreagă pentru a descrie tot ceea ce fac colhoznicii acestui artei agricol pentru a mări producția de cereale, carne, lapte și alte produse agricole, pentru folosirea rațională a pămintului.Pină relativ nu de mult se considera că pămintul colhozului este omogen. „Avem numai păminturi negre" — spuneau colhoznicii. Era însă o părere greșită. Cercetătorii au stabilit că pe teritoriul gospodăriei, terenurile diferă in ce privește însușirile lor fizico-chimice. Pe a- ceastă bază au fost întocmite hărți pedologice, s-a - elaborat și aplicat un sistem fundamentat științific de lucrare și îngrășare a pămintului, ținîndu-se seama de specificul fiecăruia din sectoarele săle. Toate acestea au constituit o acțiune importantă pe calea spre folosirea rațională a pămintului. Au armat apoi și alte măsuri.Timp de mulți ani pâminturile colhoznice fuseseră ocupate cu lu- cernă și pir crestat. Pe atunci era preponderent sistemul de agricultură cu ierburi. Totuși, aceste ierburi nu dădeau mai mult de 20 chintale de fin la hectar.— Nu, belșug de pe urma ierburilor nu avem ce aștepta, — au ho- tărît colhoznicii. Trebuie, pesemne, să căutăm culturi mai rentabile.Alegerea a căzut asupra porumbului. S-a hotărit ca suprafețele cultivate cu-porumb să fie mărite de cîteva ori. în 1960, porumbul ocupa deja circa 2000 ha și s-au obținut cite 250 chintale de masă verde și Cite 45 chintale de boabe la hectar. Anul trecut, suprafețele ocupate de porumb au fost și mai mult extinse. Pentru porumb-siloz s-au semănat 900 ha, iar pentru po- rumb-boabe — 2400 ha. Totodată porumbul a fost încercat și ca cultură de miriște. După recoltarea griului de toamnă, porumbul a fost însămințat intercalat cu mazăre pe o suprafață de 345 ha.Anul acesta, reprezintă o etapă nouă in aplicarea sistemului de agricultură cu plante prășitoare. Ierburile perene vor ocupa o suprafață de numai 589 ha, adică ceva

I

I f

mai mult de trei la sută din arături. Semănăturile de griu de toamnă, floarea-soarelui și sfeclă de zahăr se mențin la nivelul anului trecut : ele vor ocupa circa 9.000 ha. In schimb, crește considerabil suprafața culturilor furajere. Porumbul pentru boabe va ocupa 3.084 ha, iar pentru siloz — 1.679 ha. Din nou pe o suprafață de 590 ha se vor face culturi intercalate de porumb și mazăre. Pentru prima dată se va cultiva pe o suprafață mare sfeclă de zahăr furajeră.Colhozul intenționează ca in primăvara aceasta să are o suprafață de 725 ha de pășuni neproductive.în ultimii zece ani, producția la hectar a principalelor culturi a a- tins in colhozul „Rossia" un nivel înalt. în această perioadă, venitul anual al gospodăriei a crescut de peste 10 ori, cifrindu-se anul trecut la 3.860.000 ruble. Totuși sistemul de agricultură cu ierburi a f rin at dezvoltarea rapidă a gospodăriei, in special sectorul zootehnic s-a dezvoltat foarte lent.In colhoz, animalele erau hrănite, cum se spune, „de sub copite". Ciobanul era considerat figura cea mai importantă in sectorul zootehnic — timp de 8—9 luni soarta sporului in greutate si a producției de lapte se afla in nriinile hri. în cel mai bun caz. de pe un hectar de cernoziom vitele foloseau 80—90 chintale de masă verde, restul era călcat in picioare. O dată cu creșterea efectivului de animale s-a extins și suprafața ocupată de ierburi. in 1999, culturile furajere o- cupau aproape jumătate din arături— peste 86M ha. din care ierburile— 4MG ha. Totuși furajele nu ajungeau.La sfirsftul anului 1959 s-a hotă- rit ca in producția de furaje să se pună accentul pe porumb și sfeclă de zahăr și ca toate atârn alele, inclusiv oile, să fie trecute la sistemul de întreținere in stabulație de tabăra. Calculele au arătat că fiecare chintal de siloz a revenit de 6 ori mai ieftin decit un chintal de ierburi perene.Astăzi, nimeni nu mai pune la îndoială oportunitatea acestor măsuri. Baza furajeră a gospodăriei s-a întărit, producția de carne si lapte a crescut și a revenit mai ieftină decit înainte. S-a obținut si mai multă lină: in medie 52 kg la fiecare oaie.Trecerea la sistemul de agricultură cu plante prășitoare și noua structură a semănăturilor au permis colhozului să-și creeze o bază

furajeră trainică și să asigure dezvoltarea rapidă și creșterea productivității sectorului zootehnic.Anul trecut, colhozul a vîndut statului peste 14.000 chintale de carne, iar anul acesta își propune să vindă 22.500 chintale.Colhozul se străduiește nu numai să obțină cit mai multe produse, ci și la un preț de cost cit mai mic. S-au luat măsuri care să asigure reducerea cheltuielilor de muncă și mijloace la chintalul de produse.Iată, de pildă, cum este rezolvată această sarcină în domeniul creșterii animalelor de lapte. în colhozul „Rossia" s-a introdus sistemul de hrănire cu furaje insilozate șl s-a redus consumul de concentrate. Animalele de lapte sînt trecute la întreținerea în tot cursul anului în stabulație liberă. în felul acesta o mulgătoare va putea avea în grijă 100 de vaci, în loc de 25 în condițiile cînd vacile sînt ținute legate. Totodată și producția de lapte va reveni aproape de două ori mai ieftină.Sistemul de agricultură cu plante prășitoare a deschis în fața colhozului ..Rossia" posibilități largi de dezvoltare continuă și implicit de ridicare continuă a nivelului de trai al colhoznicilor.

Noutdti științifice
U.R.S.S.

★ ★

Să construim cît mai multe 
baze sportive simple

In salutul C.C. al Consiliului de Stat și Consiliului de Miniștri adresat Conferinței pe țară a U.C.F.S. din 23—25 februarie 1962 s-a subliniat din nou importanța dezvoltării și folosirii raționale a puternicei baze materiale de care dispune mișcarea noastră sportivă. Crescînd cu fiecare an numărul oamenilor muncii care participă la activitatea sportivă de masă se ridică cu necesitate problema cuprinderii lor pe terenurile de sport. Datorită sprijinului și ajutorului prețios al partidului și guvernului, baza materială a mișcării noastre sportive a crescut în întreaga țară de 7 ori în comparație cu numărul bazelor sportive existente în anul 1944. A- ceasta reprezintă o însemnată realizare care și-a spus cuvîntul în munca de atragere a oamenilor muncii spre practicarea diferitelor sporturi, la desfășurarea în bune condiții a diverselor competiții de masă.Organizarea în fiecare primăvară a „Lunii construcțiilor de baze simple* a fost de un real folos în îndrumarea tinerilor și a celorlalți sportivi de la sate în construirea de noi terenuri de sport. Numai în regiunea Cluj au fost amenajate anul trecut, cu acest prilej, 61 de terenuri de sport simple la sate. Rezultate la fel de frumoase au fost obținute și în alte regiuni ca: București, Gri- șana, Mureș-Autonomă Maghiară, Brașov.Asociații sportive sătești ca cele din Trifești, Borș, Sîntana, Poiana Mare, Coteana, Slobozia-Mîndra, Ivești, Găiești, Troița și multe altele au astăzi baze sportive care pot găzdui — unele chiar au găzduit — etapele interregionale ale unor competiții de masă. Aceasta arată că în fiecare sat sau comună există toate posibilitățile pentru amenajarea de baze sportive simple alcătuite din terenuri de fotbal, piste de alergări, gropi pentru sărituri, terenuri de volei, baschet sau handbal redus după preferința pe care o manifestă membrii asociațiilor și potrivit condițiilor locale. Trebuie însă să se muncească cu pasiune, cu inițiativă și spirit de răspundere pentru a fi mobilizat întreg tineretul comunei și în primul rînd sportivii la realizarea acestor obiective.Astăzi sportul este o activitate îndrăgită nu numai de către cei ca- re-1 practică, ci și de sute de mii de oameni ai muncii, care admiră în

trecerile sportive, îndrăzneala, vigoarea, măiestria echipelor sau sportivilor îndrăgiți. In fiecare duminică, în jurul terenurilor de sport din satele țării se adună cu dragoste locuitorii de la mic la mare. Mulți dintre aceștia, dacă vor fi mobilizați cu pricepere la munca de amenajare a bazelor sportive, vor fi fără îndoială bucuroși să pună umărul la o asemenea înfăptuire.O seamă de știri din țară ne arată că această acțiune care a început la 1 aprilie a.c se bucură de un viu interes. în multe școli din comunele raionului Timișoara se desfășoară o acțiune susținută pentru a- menajarea sau reamenajarea bazelor sporțive simple existente. în satele raionului Caransebeș, cu prilejul „Lunii construcțiilor de baze sportive simple" numărul acestor baze va crește de la 39 la 50. Totodată vor fi amenajate încă 14 terenuri de volei și altele de fotbal. Elevii școlii profesionale zootehnice din comuna Gemeni, raionul Calafat, au construit și ei prin muncă patriotică un teren de volei.Ținînd seama că nu peste multă vreme se va da startul unor noi întreceri sportive de masă, dintre care amintim „Spartachiada de vară a tineretului", care va aduce pe terenul de sport sute de mii de concurenți, este necesar să se amenajeze din timp bazele sportive, să fie reame- najate și înfrumusețate cele existente.Asociațiile sportive sătești, sub îndrumarea organizațiilor de partid, trebuie să ia cele mai indicate măsuri pentru ca acolo unde sarcinile importante ale campaniei de primăvară nu vor permite realizarea integrală a planului de construcții de baze sportive în această lună, acțiunea să fie continuată cu perseverență în perioada imediat următoare, pentru a asigura astfel deplinul succes al acestei acțiuni.

Din țările de democrație populară
★ ★

R. p. MONGOLA

Creșterea oilor de caraculIn atenția crescătorilor de oi din R. P. Mongolă se află de cîțiva ani nu numai îmbunătățirea raselor vederea sporirii producției și came, dar și în vederea de piei de caracul.între anii 1958—1961, înria de stat Argastai s-a procedat la încrucișarea oilor din rasa locală cu ovine din rasa caracul, aduse din Astrahan (U.R.S.S.), obtinîndu-se rezultate bune. Pieile

în de lină obțineriigospodă-
obținute de la

mieii din prima și a doua generație au fost bine apreciate de specialiști.Prin folosirea de berbeci — reproducători din rasa caracul, în 1965, în R. P. Mongolă vor funcționa 138 de puncte de fecundare artificială a oilor, 27 din acestea vor fi create chiar în acest an. Totodată se va acorda o mare atenție pregătirii de cadre de zootehnicieni și specialiști în domeniul creșterii oilor din rasa caracul.
R D. GERMANĂ

Primul muzeudin regiunea din cele
de pomicultură

Gospodării agricole de stat, 
gospodării agricole colective,

întreprinderile regionale AGROSEM vă pun 

la dispoziție un bogat sortiment de semințe

de legume, de plante tehnice și furajere.

Folosiți cu încredere semințele de calitate 

superioară care garantează sporuri mari de 
recolte.

Prin unitățile de desfacere AGROSEM vă 
asigurați Ja timp semințele dorite.
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G. A. S. ROSEȚI
cu sediul în comuna Roseți, raionul Călărași) 

telefon 257 Călărași

vinde fără repartiție

PRIN VIRAMENT SAU NUMERAR

numai pomi calitatea I din următoarele specii:

CAIȘI, PRUNI, PIERSICI
Soiuri autentice superioare

Pentru informații suplimentare a se adresa direct 
la G. A, S. Roseți

ELECIRONICA

FANTEZIA

• 3 + 2 tuburi electronice

• - . A ■ . ww ..

îmbinata și cu linii modeme creazâ

LUCIAN CURSARU

Unsoare galbenă de carafă tip Teleajen ;

Cheag lichid;

Originalitate, eleganță, excepționale 
performanțe electrice §i acustice vă oferă noua 
realizare a Uzinelor 
radioreceptorul

• 3 gome de unde 

indicator optic de acord 

reglaj de ton

2 difuzoare de 2,5 VA 

piek-up GE - 56 cu 3 viteze și 

oprire automată ■ - •

Prezentată înțr-o casetă armonios
o ambianță plăcută oricărui interior.

&

COMPRESA
TERMOGENA

Combate durerile reu
matice, lumbago, ne
vralgii.

Generează o căldură 
binefăcătoare și dă re
zultate superioare ven
tuzelor.

Cereți COMPRESA 
TERMOGENA la farma
cii, drogherii și puncte 
farmaceutice sătești.

COMPRESA TERMO- 
GENĂ costă lei 5,40 
cutia.

GOSPODARII AGRICOLE DE STAT1
GOSPODARII AGRICOLE COLECTIVE!
Aprovizionați-vă fără repartiție, plata prin vira- 

ment, cu următoarele produse i

Soricid, produs foarte eficace pentru distrugerea 
șoarecilor și șobolanilor, de la Cooperativa de Invalizi 
„CHIMICA" — București, Calea Șerban Vodă nr. 
22-24, telefon: 14.91.29.

în orașul Werder Potsdam — centrul uneia mai bogate regiuni pomicole, udată de fluviul Havel — se află în curs de construcție primul muzeu de pomicultură din R. D. Germană. Muzeul va constitui o oglindă vie a tradițiilor pomicultorilor de pe Havel, care își exportau produsele lor încă din anul Rusia, ca voltare a giune.Construirea acestui muzeu fusese proiectată de prin 1925, dar proiectul a devenit realitate abia în Germania democrată, în zilele noastre.Vechi documente, desene și ilustrații, ca și uneltele primitive folo-

site în pomicultura de odinioară stau mărturie a muncii și vieții grele, pline de lipsuri, a pomicultorilor în trecut. Astăzi, grădinarii și pomicul- torii de pe Havel s-au unit în cooperative și se bucură de tot sprijinul din partea statului popular,unitățile nutritive corespunde 
unei cantități de 0,8 kg sfeclă 
furajeră.

Noul soi de varză poate fi cul
tivat pe toate terenurile care 
conțin suficientă umiditate. Var
za „Crasa" se insilozează bine. 
Ea poate fi culeasă de pe ogoare 
chiar și în ianuarie.

Lucrătorii științifici de la baza 
legumicolă „Jung“, din Scerne- 
wice, au obținut un soi de varză 
care se poate păstra multă vre- 
me.

1.800 în Anglia, Suedia și și a perspectivelor de dez- pomiculturii în această re-

R. P. POLONA

„AGRICULTURA NOUA , organ al Ministerului Agricultural și al Comitetului Central al Uniunii Sindicatelor din întreprinderile și instituțiile agricole. Apare bisăptăminal. Redacția și 'Administrația: Piața Scînteii nr. 1, București. Telefon: 17.60.10 Tiparul : Combinatul Poligrafic Casa Scinteii.

Mașina se deplasează de-a lungul canalului de irigație lăsînd în urma ei albia îmbrăcată cu beton. Intr-un schimb mașina căptușește 300 m liniari de canal. Această mașină a fost creată de specialiști de la Institutul Kirghiziprovodhoz, în colaborare cu specialiști în irigații, și confecționată la uzina de reparații din Alamedinsk (U.R.S.S.)
Combaterea buruienilor 

inului

Pentru defecțiuni !a butelie 
i s7 regulator anunțați depozitul 

M.l.RC.d/7? localitate;
pentru defecțiuni la mașină 

chemali mecanici

Nu fofosifibutelia încalzind-o 
sauținînd-o inpoziție orizontală. 

Pericol de explozie/

Varză rezistentă 
la gerLa Institutul de fitotehnie din 

Torun (R.P.P.) s-a obținut un nou 
soi dg varză care rezistă la ge
ruri ce ajung la minus 15*C. A- 
cest soi de varză, denumit „Cra
sa", este adăugat în mod special 
la nutrețuri destinate vacilor de 
lapte.

Sub acțiunea frigului, noul soi 
de varză nu pierde nici vitami
nele și nici calitățile nutritipe. 
Producția medie la hectar a nou
lui soi de varză este de 650 chin
tale. Fiecare kilogram de varză 
„Crasa1' conține 18,8 grame al- 
bumine, iar în ceea ce privește

Colaboratorii științifici ai Institutului pentru industria fibrelor textile din Poznan (R.P.P.) au e- laborat o metodă pentru nimicirea buruienilor inului, bazată pe folosirea așa-numitelor ierbicide cu compoziție mixtă. Aceste ierbicide atacă buruienile atît nemijlocit cit și provocînd în ele modificări fiziologice. Ele pot încetini creșterea buruienilor într-o asemenea măsură incit acestea din urmă să nu mai poată face semințe.In urma experiențelor, s-au obținut preparate corespunzătoare, cum este preparatul hormonal „Hvastokos" folosit împreună cu preparatul bKremazon“ cu țiune nemijlocită.

¥- //

COOPERATIVELOR 

DE CONSUM


